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Să fie grăbită încheierea 
contractelor de lucrări 

în S.M.T-uri

In prag de
O veste sosită din satul Straja, regiunea Dobrogea, ne-a adus la cunoștință că folosind timpul prielnic din ultimele zile, la îndrumarea inginerului agronom, colectiviștii de aici, cu sprijinul mecanizatorilor de la S.M.T. Topraisar, au început muncile de primăvară. Ei au și in- sămințat 10 ha cu măzăriche, 25 ha cu mazăre și alte plante.Nu va trece de-acum prea multă vreme și asemenea acțiuni vor începe și in alte comune și raioane ale țării.Anul acesta, ca urmare a lărgirii și consolidării sectorului socialist din agricultura țării noastre, s-au creat condiții mult mai bune ca pînă acum pentru ca lucrările agricole să se desfășoare în condiții optime. Este necesar însă ca începerea din plin a muncilor agricole de primăvară să ne găsească bine pregătiți.Care sînt lucrările ce trebuie a- cum mult grăbite ?

primăvarăsite din plin la executarea arăturilor adinei care au mai rămas de realizat din toamna trecută.
Asigurarea semințelor

La S.M.T. Grădiștea, regiunea București, reparația utilajului necesar muncilor de primăvară a fost terminată. în fotografie : inginerul mecanic șef, Ion Pîrlea, împreună cu șeful atelierului mecanic, Ștefan Bă- jenaru, și șeful de brigadă fruntaș loan Dobrin, făcind recepția ultimului lot de tractoare.Foto AGERPRES

Transportul îngrășămintelor

la 1 ianuarie pînă în pre- fost transportate la cîmp tone de îngrășăminte na-
După cum rezultă din ultimele date primite de Ministerul Agriculturii, de zent au 4 858.200 turale.In săptămină trecută, realizări mal bune la această acțiune s-au (Aținut în regiunile Suceava, Brașov, Cluj, Mureș-Autonomă Maghiară, Oltenia și București. In alte regiuni cum sînt Crișana, Argeș, Ploiești, Bacău și Iași însă, s-au transportat la cîmp cantități reduse de îngrășăminte. Este necesar să fie luate măsuri pentru urgentarea acestei lucrări, în primul rînd pe terenurile pe care urmează să se producă în acest an 5.000 kg porumb boabe la ha in cultura ncirigată.Acolo unde timpul permite, este necesar ca tractoarele să fie folo-
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O grijă deosebită trebuie acordată asigurării unor semințe de bună calitate. Mișcarea semințelor din regiunile excedentare spre cele deficitare trebuie grăbită. De asemenea, se impune să fie grăbit con- diționatul semințelor. Pînă de curînd, au fost condiționate in întreaga țară 27.045 tone de semințe de cereale (3.493 tone în regiunea Iașî, 4.467 tone în regiunea Dobrogea, 3.363 tone în regiunea Brașov).Este necesar ca gospodăriile colective să se pregătească din vreme in vederea schimbării semințelor obișnuite cu cele de soi, cu însușiri superioare de productivitate și calitate.
Lucrări în legumiculturaIn ultima săptămină, au mai fost construite răsadnițe noi pe 240.000 m.p., rezultate mai bune obținîndu- se în regiunile Crișana, Bacău și Ploiești.Insămințatul și repicatul sadnițe calde și semi-calde, mult grăbite în aceste zile.Suprafața ocupată cu culturi forțate este in prezent de 430.470 m.p.

Argeș,în ră- trebuie
In sectorul pomicol și viticolîn această perioadă, este necesar să fie executate în ritm sporit lucrările de igienă culturală la pomi: curățitul, omizitui, tăiatul ramurilor uscate etc. O lucrare căreia trebuie să i se acorde de asemenea toată atenția este stropitul de iarnă al pomilor. Pînă zilele trecute, ea a fost efectuată la 10.782.400 pomi — cele mai bune rezultate fiind obținute în regiunile Ploiești, Iași, Bacău, Banat. în regiunile Argeș, Brașov, București și Maramureș trebuie folosite din plin condițiile de lucru existente, spre a se grăbi stropițul pomilor.Se impune să fie urgentate și lucrările de desfundat pentru plantările noi de vii, lucrări care s-au e- xecuiat pînă acum în procent de 80 la sută. Trebuie impulsionat și ritmul desfundării terenurilor pentru pepiniere viticole și pomicole.Pentru plantări noi de pomi, rezultate mai bune în executarea gropilor necesare au fost obținute în regiunile Oltenia, Banat, Cluj, Dobrogea și Ploiești.

Pregătesc sămînțaîn aceste zile, harnicii colectiviști din comuna Zebil, raionul Istria, se pregătesc intens în vederea însă- mînțărilor de primăvară. Una din preocupările lor de frunte o constituie asigurarea semințelor necesare obținerii unor recolte bogate. Astfel, pînă acum ei au condiționat 8.000 kg. de sămînță de măzăriche, 5.000 kg. de floarea-soarelui, sămînță de ovăz și alte plante.în această muncă s-au evidențiat în mod deosebit colectiviștii din brigada ccndusă de Caramilea Ion. Paralel cu pregătirea semințelor, vrednicii colectiviști din Zebil au transportat la cîmp importante cantități de îngrășăminte naturale, în .scopul fertilizării solului.

Paralel cu alte lucrări, personalul 
agronomic din S.M.T.-uri, după ce a 
sprijinit gospodăriile colective din 
raza de activitate la întocmirea pla
nurilor de producție, încheie con
tracte de lucrări cu aceste unități in 
vederea executării muncilor meca
nizate din campaniile agricole din 
acest an. Contractele de lucrări încheiate prevăd, printre altele, ce 
anume lucrări se vor executa meca
nizat de către S.M.T.-uri și care ma
nual sau cu atelajele gospodăriilor 
colective. în contracte sint previ- 
zuți, de asemenea, indicii de calitate 
(adincime, lățime de lucru), cit și 
termenul de executare a lucrărilor 
in timp etc.

Fruntașe pe țară in acțiunea de 
încheiere a contractelor de lucrări 
sint S.M.T.-urile din regiunea Bucu
rești care au contractat lucrări cu 
cca 2 procente peste prevederile 
planului de producție. Avansate cu 
aceste lucrări sint și S.M.T.-urile din regiunile Bacău, Hunedoara, Argeș și Galați, care și-au acoperit 
planul de producție prin contractări 
in proporție de 85,8 — 94,6 la sută. 
Pe întreaga țară au fost încheiate 
contracte de lucrări 
de peste 4.100.000 de hantri (82,2 la 
sută față de plan).

Sint însă și S.M.T.-uri, cele din 
regiunile Mureș-Autonomă Maghiară 
Dobrogea, Cluj, Iași și Crișana mult 
rămase în urmă cu această acțiune. 
S.M.T.-urile din aceste regiuni au 
contractat lucrări intr-un volum de 
numai 45,4—74,3 la sută față de 
plan. Aceste unități au datoria ca în 
zilele imediat următoare să gră
bească acțiunea de încheiere a con
tractelor de lucrări pînă la acope
rirea integrală a sarcinii de produc
ție prevăzută in campania de primă
vară.

intr-un volum

I. LEȘEANU

C. DOLNICEANUcorespondent

Gata pentru 
a ieși în cîmpMuncitorii, inginerii și tehnicienii gospodăriei agricole de stat Murfat- lar din regiunea Dobrogea acordă în aceste zile multă atenție pregătirilor pentru muncile agricole de primăvară.Pînă în prezent, în cadrul gospodăriei au fost condiționate peste 35 tone de sămînță necesare în campania agricolă de primăvară. De asemenea a fost continuată acțiunea de fertilizare a solului cu îngrășăminte chimice și naturale.

NICOLAE URSU corespondent

Ineu și Criș - regiunea CrișanaComitetele de partid Ineu și Criș din regiunea Cri
șana au raportat comitetului regional de partid că in 
aceste două raioane a fost încheiată colectivizarea agriculturii . In prezent, cele 47 de gospodării agricole colective din raionul Ineu cuprind 16.952 familii care muncesc în comun 54.463 ha. teren, iar cele 36 gospodării colective din raionul Criș cuprind 21.163 de familii, cu o suprafață de 65.595 ha.Cu prilejul vizitelor pe care țăranii muncitori întovărășiți din ambele raioane le-au făcut în gospodăriile colective puternice din împrejurimi, ei au văzut cit de mari pot fi realizările obținute prin munca unită a oamenilor. In unitățile vizitate, oaspeții au văzut mari ferme de vaci, oi și porci, construcții durabile și ieftine, magazii și pătule pline cu bucate.La gospodăria agricolă colectivă din Sintana, — raionul Criș de exemplu, anul trecut s-au obținut producții medii la hectar de 2.260 kg. griu și 5.437 kg. porumb. Această gospodărie, cea din Olari, și altele ca ele au dezvoltat mult și sectorul zootehnic. Ele au obținut mari venituri valorificind prin contractări cu statul produsele vegetale și cele animale. In anul ce a trecut, 23 de gospodării colective din raionul Criș, au realizat venituri bănești de cite peste 1.000.000 lei iar 16 dintre acestea venituri de mai multe milioane.Țăranii întovărășiți au văzut in comunele pe care le-au vizitat și viața cea nouă a colectiviștilor, sutele de case noi construite, electrificarea străzilor și caselor, mobila, aparatele de radio și alte mărfuri cumpărate de către aceștia.Realizările gospodăriilor colective au fost popularizate pe larg de către organizațiile de partid care au desfășurat o rodnică muncă politică de lămurire in masă a țărănimii muncitoare ; la căminele culturale s-au ținut numeroase conferințe, seri de calcul și expuneri.In prezent, comitetele raionale de partid Ineu și Criș acordă atenția cuvenită întăririi gospodăriilor colective, îndeosebi a celor nou înființate.
Agnita și Sighișoara—regiunea BrașovZilele trecute, in raioanele Agnita și Sighișoara din regiunea Brașov, a fost încheiată colectivizarea agriculturii In raionul Agnita, 8.766 familii de țărani romini, germani, maghiari s-au unit în 45 de gospodării colective, iar in raionul Sighișoara 9.625 familii au format 46 de gospodării colective care dețin 33.925 ha. de teren.Întovărășiți! din raioanele respective au făcut numeroase vizite la gospodăriile din împrejurimi, puternic dezvoltate. La gospodăria colectivă din Las- lea, raionul Sighișoara, întovărășiții au aflat, de exemplu, că anul trecut s-au realizat 1.831 kg. griu, 2.530 kg. porumb boabe, 24.700 kg. sfeclă de zahăr, 17.161 kg. cartofi la hectar. Această gospodărie a dezvoltat mult sectorul zootehnic, posedînd în prezent de pildă 180 de vaci, încărcătura la suta de hectare fiind de 65,1 taurine — din care 24,8 vaci.

Ca urmare a recoltelor mari și a producțiilor bune obținute in sectorul zootehnic, colectiviștii au realizat venituri importante, și-au ridicat mult nivelul de traL Dacă, de exemplu, in anul 1950 în raionul Agnita erau electrificate numai 8 comune, în prezent becul electric arde în 37 de sate.Organizațiile de partid au popularizat pe scară largă realizările gospodăriilor colective. La căminele culturale au fost organizate numeroase conferințe, seri de întrebări și răspunsuri, expuneri, in cadrul cărora au fost demonstrate marile avantagii pe care țăranii muncitori le obțin, unindu-se în gospodării colective.Prin colectivizarea raioanelor respective, s-au des

chis largi perspective dezvoltării economice și social- culturale a comunelor. Gospodăriile colective vor dezvolta pe viitor în și mai mare măsură creșterea animalelor. Numai in raionul Agnita se va ajunge, de exemplu, pînă in 1965, la 19.000 de taurine.In scopul sprijinirii gospodăriilor colective înființate de curînd, au fost repartizați ingineri și tehnicieni agronomi cu experiență, care ajută la întocmirea planurilor de producție, Ia ridicarea nivelului de cunoștințe al colectiviștilor.
Caracal - regiunea OlteniaIn satele Redișoara și Marotinul de Jos din raionul Caracal au fost inaugurate de curînd noi gospodării agricole colective . Totodată, în gospodării colective cum sînt cele din Celaru, Dăneți, Deveselu și altele s-au înscris ultimele familii de țărani întovărășiți.Astfel, în raionul Caracal s-a încheiat colectivizarea agriculturii. în prezent, cele 56 de gospodării colective din raion cuprind 31.776 de familii care dețin 112.077 ha. de teren.Țăranii muncitori întovărășiți din raion s-au convins pe deplin de superioritatea muncii în gospodăria colectivă, vizitind numeroase gospodării puternic dezvoltate ca de plidă cea din Fărcașele, care anul trecut a obținut o producție medie de 3.500 kg. porumb la ha. și a realizat un venit total de 3.738.600 lei.în 1961, efectivele de animale proprietate obștească ale gospodăriilor colective au crescut cu 2.290 de vaci cu lapte, 6.300 porcine, 8.000 de oi, peste 11.000 de păsări. Douăzeci de gospodării agricole colective din raion erau la sfirșitul anului trecut milionare și multimilionare.Rezultatele obținute de gospodăriile colective au fost pe larg popularizate în rindul țăranilor întovărășiți și cu gospodării individuale, desfășurindu-se o susținută muncă de lămurire de Ia om Ia om pentru a-i convinge să pășească pe drumul luminos al agriculturii socialiste,

Birlad - regiunea lașiIn anul 1961, gospodăriile agricole colective din raionul Birlad, regiunea Iași au realizat recolte mai mari cu 521 kg. griu, 674 kg. porumb boabe, 200 kg. floarea-soarelui la ha decit întovărășiții. Ca urmare a sporirii recoltelor și a dezvoltării creșterii animalelor și a altor ramuri de producție, valoarea fondului de bază al gospodăriilor colective din raion a crescut în ultimii 2 ani cu aproximativ 30.000.000 lei. Totodată s-a dezvoltat sectorul zootehnic al gospodăriilor colective. Numai in anul 1961, numărul vacilor cu lapte a crescut cu 1.400 de capete. Colectiviștii au plantat totodată cu viță de vie și pomi fructiferi mari suprafețe de terenuri supuse eroziunii.Aceste frumoase rezultate au fost popularizate în masa întovărășiților. S-au organizat numeroase vizite Ia gospodăriile colective fruntașe ca cele din Mireni, Vizureni sau Dragalina, folosindu-se forme variate de muncă politică și culturală de masă.Convingîndu-se de superioritatea muncii în comun cu mijloacele mecanizate ale statului, de curînd, ultimele familii de țărani muncitori întovărășiți din raionul Birlad au pășit pe calea agriculturii socialiste. In prezent, în cele 104 gospodării agricole colective muncesc 29.871 de familii cu 99.076 de ha. de pămint.Colectiviștii din raionul Birlad au adresat țăranilor întovărășiți din regiunea Iași îndemnul de a le urma pilda, înscriindu-se cu toții în gospodăriile colective din satele lor.
(Continuare în pag. 4-a)

Spre producții din ce înGospodăria noastră colectivă a izbutit să obțină an de an producții din ce în ce mai ridicate de porumb. In 1961, de pildă, datorită a- plicării unui întreg complex de măsuri agrotehnice am realizat în medie, 5.044 kg boabe la ha de pe întreaga suprafață cultivată cu porumb (640 ha).Noi am repartizat culturii porumbului cele mai fertile terenuri, oare au fost îngrășate în ultimii 3 ani. Din cele 640 ha au fost fertilizate în toamna anului 1960, 100 ha, aplicîn- du-se 20—30 tone gunoi de grajd la ha ; această suprafață nu a fost îngrășată în ultimii ani.Ca plante premergătoare au cerealele păioase, după 1—- cărora s-a făcut — -----30—35 cm. Pînă în toamnă s-a lucrat arătura cu grapă astfel încît terenul a fost păstrat curat de ■ buruieni.In primăvară îndată ce timpul a permis s-a grăpat ogorul începînd chiar pe porțiuni mai mici. Lucrarea s-a făcut mecanic, cu grape cu

i fosti recoltarea arătura adîncă ladiscul urmat de

Ne aflăm Ia. Institutul de cercetări agronomice Fun- dulea, regiunea București. După cum se vede în fotografie, in laboratorul de ameliorarea porumbului se fac măsurători biometrice pe știu- leții de porumb dublu hibridFoto: AGERPRES

colți reglabili, perpendicular pe direcția brazdelor.Pînă la însămînțare terenul ținut afinat și fără buruieni două cultivații, urmate de pentru a păstra astfel cît mai multă apă în sol. Ultima cultivație am făcut-o la adîncimea de însămînțare
.illllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllffllllilllllllii.

Pentru 5.000 kg porumb 
boabe ia ha 

în cultură neirigată.......................................................................................  șl aproape concomitent cu semănatul.Insămințatul l-am început Ia timpul optim, adică atunci cînd temperatura în sol a ajuns la 8—10J C., executîndu-1 cu semănătoarea 2. S.P.C.-2, la distanța de 80 cm. între rînduri șl la adîncimea de 10—14 cm. La însămînțare am folosit numai hibrizii dubli generația I care au dat cel^ mai bune' rezultate în zona noastră și anume H.D. 304, 306 și 204.După 4—5 zile de Ia însămînțare s-a grăpat cultura perpendicular pe direcția de însămînțare cu grapa cu colți reglabili, pentru a distruge buruienile încolțite și crusta formată, micșorînd astfel evaporarea apei din sol' și ușurînd răsărirea plantelor. In momentul răsăritului am supravegheat îndeaproape solele cu porumb pentru descoperirea eventualului atac al dăunătorilor și mai ales al lui Tanymecus care a apărut pe suprafața de 200 ha. îndată ce am constatat apariția acestui dăunător am luat măsurile cuvenite, prăfuind de două ori terenul infestat cu H.C.H. 3 la sută, folosind 20 kg la ha. în felul acesta am izbutit să stăvilim a- tacul și să salvăm plantele.Cînd porumbul era în două frunze am executat lucrarea cu sapa rotativă ; acolo unde a fost cazul am dat cu sapa rotativă de două ori. Lucrarea s-a făcut paralel cu direcția rîndurilor, cu viteza maximă a tractorului UTOS. Cînd plantele au ajuns la o înălțime de 10—15 cm. s-a executat prima prașilă mecanică urmată de prașila manuală pe rînd.

a fost prin grapă
ce mai mariCu această ocazie am efectuat și ră- ritul pe rînd, lăsînd între plante distanța de 38—42 cm.La intervale de cîte 15—20 zile s-au făcut prașila a doua și a treia mecanice urmate de praștie manuale pe rînd. In total, au fost date 3 prășite mecanice și 3 manuale, reali- zindu-se o densitate medie de 30.000—33.000 plante recoltabile la ha.In a doua perioadă a iniloritului am făcut și polenizarea suplimentară cu funia, metodă care ne-a ajutat foarte mult la obținerea unei producții sporite. Datorită secetei care a intervenit în anul trecut, majoritatea plantelor și-au format numai un știulete normal dezvoltat. Menționez însă că și cel de-ai doilea știulete deși mai mic, a fost com-

(Continuare în pag. 4-a)

In anii viitori, gospodăria colectivă din comuna Cărășeu, regiunea Maramureș, se va dezvolta în tot mai mare măsură. Tov. Augusțin Pop, președintele gospodăriei, studiază împreună cu tov. Niculae Tortă, secretarul organizației de partid și cu cîțiva brigadieri, macheta care arată planul de extindere a construcțiilor gospodăriei în anii următori
SCRISOAREA ADRESATĂ DE ABSOLVENȚII INSTITUTULUI AGRONOMIC DIN IAȘI

Comitetului Central al P. M. R., 
tovarășului Gheorghe Gheorghiu-DejNoi, tinerii absolvenți ai Institutului agronomic „Ion Ionescu de la Brad" — Iași, pășind astăzi în rîn- durile miilor de specialiști care lucrează pe ogoarele patriei noastre, adresăm Comitetului Central al Partidului și Guvernului Republicii Populare Romine cele mai vii mulțumiri pentru minunatele condiții de viață și de studiu care ne-au fost create in vederea pregătirii noastre profesionale.în decursul anilor de studenție, noi am simțit permanent grija părintească a partidului nostru drag. In institutul nostru există săli de cursuri și laboratoare bine înzestrate, avem cămine și cantine moderne, ceea ce ne-a dat posibilitatea să ne pregătim Ia nivelul cerințelor actuale ale științei și tehnicii agricole. Practica efectuată în unitățile agricole socialiste, sub îndrumarea cadrelor didactice și a specialiștilor din producție, a contribuit la completarea cunoștințelor de specialitate însușite în institut.Educați de organizația de partid și de U.T.M. în spiritul dragostei față de profesia aleasă, socotim că nu

poate fi satisfacție mai mare decit aceea de a munci efectiv în unitățile agricole socialiste, unde să p.item valorifica deplin cunoștințele acumulate în anii studenției și să putem vedea rezultatele concrete ale muncii noastre.înarmați cu aceste cunoștințe, sîntem gata Să ne aducem contribuția la traducerea in viață a politicii partidului de colectivizare a agriculturii, de întărire economico-organizatorieă a gospodăriilor colective și de sporire considerabilă a producției vegetale și animale. Răspunzînd cu însuflețire Chemării Consfătuirii pe țară a țăranilor colectiviști, toți absolvenții promoției noastre am hotărît să mergem în gospodării colective. Vă asigurăm că la locurile noastre de muncă vom lupta cu entuziasm și perseverență pentru îndeplinirea cu succes a mărețului program de desă- vîrșire a construcției socialiste în tara noastră, pentru a face patria noastră mai bogată și mai putern’că, pentru a asigura belșugul de produse agricole 1 e- cesare ridicării continue a nivelului de trai al poporului nostru.
PROMOȚIA 1962 A INSTITUTULUI AGRONOMIC 

„ION IONESCU DE LA BRAD" IAȘI



Brigada artistică de agitație din comuna Botoșana, regiunea Suceava, este mult apreciată de către țăranii muncitori' pentru spectacolele frumoase pe care le prezintă pe scena căminului cultural. în fotografie; un aspect din timpul prezentării unui spectacoL
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Calitatea învătămîntului agrozootehnic

de masă în atenția lectorilor

în Editura Politică
au apărut:

Mecanizatorii de la S. M. T. Remus Opreanu

LA cele 92 de cercuri agrozootehnice din gospodăriile agricole colective ale raionului Deta, din regiunea Banat, s-an înscris anul acesta 4.782 cursanți, ceea ce reprezintă aproape un număr dublu de colectiviști față de anul trecut. La gospodăria colectivă „Recolta" din comuna Jebel, de exemplu, sînt organizate 6 cercuri la care participă peste 300 colectiviști. Ia cea din Denta la cercuri iau parte peste 300 colectiviști.■ Organele de partid și cele de la secția agricolă raională au urmărit în mod deosebit ca la cercuri să fie predate lecții cuprinzînd teme care să sprijine procesul de producție al gospodăriilor colective.Pînă de curînd, în raion s-au ținut în medie între 11—13 lecții, ia fiecare cerc, ta cadrul unor gospodării colective s-au ținut chiar 17—20 de lecții. De exemplu, la cele 2 cercuri ale gospodăriei colective din Sipet s-au predat cite 22 de lecții.Majoritatea lectorilor dta raion a- cordă atenția cuvenită calității lecțiilor predate. Pe lingă diferite schițe, lectorii folosesc la lecții planșe, colecții de îngrășăminte și alte materiale didactice. Numai la cercurile organizate la gospodăria colectivă Ceacova au fost prezentate 40 de diafilme.La multe cercuri din raionul Deta se obișnuiește ca după predarea lec-

fiilor cursanții să pună întrebări pentru a clarifica o serie de probleme. La unul din cercurile de la gospodăria colectivă dta Jebel. de exemplu, după predarea unei lecții, cursanțil au cerut explicații suplimentare cu privire la metodele de obținere a porumbului dublu hibrid și la folosirea ierbicidelor in cultură.Tot In cadrul cercurilor de ceastă gospodărie, cursanții au rit ca ta acest an să producă

țe. In comune Cerna, Berda, Mare, Mănreni, 
pînă U data de o conferință.

*gri-
a- 
S-

la bcompost după metoda sovietică prezentată în revista „Probift agricole* nr. 12 (1961) pe 0.50 ha. (Pe suprafața respectivă se încorporează ta sol, prin arătură, o cantitate mare de gunoi de grajd și de Îngrășăminte chimice, care bme amestecate cu solul, după 3 luni formează compostul cu care se pot ingrășa supra fete mari de teren).Trebuie subliniat că dacă ta raionul Deta tavățămintul agrozootehnic se desfășoară in general bine, ta schimb, ciclul de conferințe ce trebuia organizat la căminele culturale pentru colectiviștii necuprmși în vățămtatui agrozootehnic de masă este mult rămas in urmă. In cele de cămine culturale din raion. în

tag. EMIL LEMNARU din Ministerul Agriculturii

GOGIOIU—S. BRATESCU : „Consolidarea gospodăriei colective, temelia producțiilor mari și a bunăstării colectiviștilor", 56 pag. — 0,70 lei.în lucrare este arătată importanța consolidării economice-organizato- rice a gospodăriilor colective pentru creșterea producției agricole și a veniturilor gospodăriilor, pentru ridicarea bunăstării colectiviștilor. Autorii prezintă principalele căi prin care se întăresc continuu gospodăriile colective, ilustrîndu-le cu exemple din activitatea unor gospodării fruntașe.
★Ing. T. MARIAN : „Creșterea bovinelor", 76 pag. — 1,25 lei.Autorul scoate în evidență multiplele avantaje pe care gospodăriile colective și colectiviștii le au de pe urma creșterii animalelor și, în lumina sarcinilor trasate de Congresul al Ill-lea al P.M.R., prezintă unele aspecte ale experienței înaintate în lupta pentru ridicarea acestei ramuri la nivelul de ramură principală a producției în G.A.C.
★ION PAVELESCU: „Retribuirea cu premii în gospodăria colectivă", 48 pag. — 0,60 lei.Lucrarea face cunoscută experiența colectiviștilor de la Hărman în ceea ce privește introducerea retribuirii cu premii. O dată cu introducerea retribuirii cu premii la G.A.C. Hărman a crescut interesul colectiviștilor pentru sporirea producției, întărirea disciplinei în muncă și pentru calitatea lucrărilor efectuate ; ca urmare a sporit productivitatea muncii. Pe baza exemplelor concrete date se arată cum a fost organizată munca, cum se efectuează controlul și evidența rezultatelor, cum se calculează premiile care revin colectiviștilor.
★GH. VLAD: „Redăm agriculturii terenurile erodate", 32 pag. — 0,35 lei.Broșura prezintă experiența colectiviștilor din comuna Tîrzii, regiunea Iași, în acțiunea de redare agriculturii a terenurilor erodate. Autorul înfățișează unele episoade din munca de colectivizare a întregii comune, — fără de care nu ar fi fost posibilă o acțiune de asemenea proporții cum este combaterea eroziunii solului — arată modul cum a fo6t organizată munca, felul cum au fost executate lucrările ca și primele rezultate obținute de pe terenurile amenajate.

De curînd la S.M.T. Remus Opreanu, regiunea Dobrogea, a avut loc o însuflețită adunare generală a membrilor de sindicat în cadrul căreia a fost prezentată darea de seamă a activității comitetului sindicatului pe 1961 și s-a ales noul comitet al sindicatului. Totodată s-a analizat modul cum au fost realizate prevederile contractului colectiv pe anul 1961 și s-a supus aprobării noul proiect de contract colectiv pe anul 1962.La adunare au luat parte 150 de salariați. In darea de seamă s-a arătat în mod amănunțit cum au fost realizate angajamentele luate de mecanizatori în întrecerea socialistă. S-a menționat că desfășurînd cu însuflețire întrecerea socialistă, mecanizatorii au realizat planul anual de producție in proporție de 106 la sută. Față de 67.300 hectare arătură normală cîie au fost planificate, ei au executat 71.800 ha a.n. Fruntași în întrecerea socialistă au fost mecanizatorii Vizan Aurel, Sto- ian Ștefan, Peteu Constantin, Petre Gheorghe, Seladin Regep, Bolat Chenan. Tipleacov Dumitru și alții care în timpul campaniilor agricole și-au depășit cu mult sarcinile de plan.Paralel cu depășirea volumului de lucrări planificat, mecanizatorii au economisit la piese de schimb, materiale și carburanți suma de Iei 320-000 reducînd prețul de cost de la 73 lei cît era planificat la 69 lei.O contribuție de seamă la obținerea succeselor au avut-o și muncitorii din atelierul stațiunii : Mircea Anton, Ștefan Constantin, Becu Traian, Marcu Chirilă, Farkaș Miron și alții, care au executat reparațiile Ia tractoare și mașini agricole la timp și de bună calitate.La obținerea unor randamente superioare pe tractor, au contribuit

și organizatorii grupelor sindicale, care au organizat bine întrecerea socialistă între mecanizatori, și comitetul sindicatului care a popularizat cu regularitate pe mecanizatorii fruntași. Astfel au fost larg popularizate rezultatele frumoase obținute de brigăzile conduse de comuniștii Dogaru Gheorghe, Avram Gheorghe și Gherghina Ion.La îndeplinirea și depășirea sarcinilor de plan un rol important l-au avut Și consfătuirile de producție ținute lunar ațît cu mecanizatorii cit și cu mecanicii din atelierul mecanic. In cadrul consfătuirilor de producție s-au făcut prețioase propuneri pentru înlăturarea lipsurilor ce s-au ivit în procesul de producție.Luind cuvîntul, numeroși mecanizatori au subliniat succesele dobîn- dite dar au și criticat pe unii tractoriști ca Handru Nicolae, Ion Ma-

rin, Neață Nicolae, Banu Ion șl Dima Nicolae care au executat lucrări de slabă calitate și au dat dovadă de indisciplină în muncă. Totodată ei au făcut propuneri pentru buna desfășurare a muncii sindicale și de producție în anul acesta- Tovarășul Stoican Ion, de pildă a propus conducerii stațiunii să , ia măsuri în vederea construirii unui club muncitoresc. Iîn cadrul ședinței s-au discutat. pe larg și prevederile noului contract colectiv. Intre altele în contract se prevede construirea unei șosele în lungime de 500 metri din stațiune pînă Ia depozitul de carburanți, plantarea a 250 de pomi fructiferi și ornamentali, realizarea a două parcuri cu flori în fața atelierului mecanic și în fața birourilor etc. ȘTEFAN IFRIMcorespondent
In sprijinul elevilorIncepînd din acest an, în cadrul S.M.T.-ului nostru funcționează o școală profesională de mecanizatori. Anul acesta, urmează cursurile anului întîi 70 de elevi, în majoritate fii de muncitori și colectiviști din raion.Comitetul sindicatului a sprijinit și sprijină conducerea stațiunii spre a crea condiții optime de învățătură și trai elevilor. în toamna trecută, au fost amenajate două dormitoare, o sală de cursuri, un atelier mecanic și o spălătorie. La unele lucrări necesare acestor amenajări au fost mobilizați numeroși tractoriști și mecanici de la atelierul stațiunii.Comitetul sindicatului s-a îngrijit ca elevilor să li se asigure toate manualele și alt material didactic ne

cesar. Tovarășii din comisia de cantină a comitetului sindicatului se interesează permanent de hrana elevilor, supraveghind în fiecare dimineață meniurile și gramajele de alimente. .în iarna acestui an, paralel munca culturală de masă desfășurată în scopul ridicării nivelului politic, cultural și profesional al mecanizatorilor din stațiune, comitetul sindicatului a organizat la club numeroase vizionări a programelor de televiziune de către elevii școlii. De asemenea, în sala clubului au fost organizate pentru ei o serie de proiecții de filme artistice și documentare.

în-
52 lunile decembrie și iacMrie trebuiao să se țină, potrivit planului ta*ac mit 400 de conferințe. Dar ptaă la sfirșitul lunii ianuarie, se ținuseră

Mai multă exigențăîn gospodăriile de stat din regiunea Suceava au fost cuprinși în a- cest an in cadrul învătămîntului peste 2.000 de mecanizatori, îngrijitori de animaâe și muncitori din sectorul vegetal. Din totalul de 80 de cercuri înființate, cele mai multe — adică 49 — sînt zootehnice și cuprind 1.202 de cursanți Pe locul al doilea se situează cele mecanizatori cu cursanți.După aproape perea acestei activități, se pot fără îndoială, aprecieri ăsupra felului cum se preocupă desfășurarea învătămîntului tehnic de masă conducerile riilor aqricole de stal din Suceava.Bunăoară, dacă urmărim activitate la qospodăria de Drăqușeni vom vedea că invătâmin- tul de masă a fost privit cu seriozitate și simț de răspundere atît de lectori cit și de fiecare cursant în parte. Pînă acum o săptămînă la cercul cu mecanizatorii fuseseră predate 20 de lecții, iar la cercul cu îngrijitorii de animale 19 lecții. Și la alte qospodării de stat din regiunea Suceava, cum ar fi cele din Zăicești, Ițcani, Șiret, la cercurile cu mecanizatorii au fost ținute cîte 19—20 de lecții, deosebit de folositoare pentru ridicarea nivelului de cunoștințe profesionale al mecanizatorilor, de un real folos la lucrările de reparații și în campaniile aqricole viitoare. Din păcate, nu toți lectorii au înțeles să-și facă pe deplin datoria. La G.A.S. Ripiceni s-au tinut pînă acum o săptămînă doar 6 lecții cu mecanizatorii, la G.A.S. Albești și GAS. Vlăsinești numai cîte 8 lecții, ceea ce. este foarte . puțin, dacă ne gîndim la numărul de lecții planificat. Rămase în urmă se prezintă și alte 13 qospodării de stat. Credem că dacă n.u vor fi luate măsurile corespunzătoare L- să nu uite conducerile acestor unități că ne aflăm la sfirșitul lunii februarie — ciclul de lecții planificat nu va fi realizat.Și în ceea ce privește cercurile zootehnice situația nu poate fi socotită îndeajuns de satisfăcătoare. Sînt si aici qospodării fruntașe în această activitate cum ar fi cele din Cîrliba-

23 de cercuri pentru un număr de 611trei luni de la înce- facer întemeiate de aqrozoo- qospodă- reqiuneaaceastă stat din

ba, Vatra Dornei și Zăiceștl unde au fost predate pină de curînd 14—15 lecții. Celelalte unități insă au realizat numai jumătate din lecțiile planificate. Cele mai slabe rezultate în această privință le întilnim la cercurile zootehnice de la G-A.S. Liteni și G.A.S. Borolea.Deoarece cercurile zootehnice cuprind mai mult de jumătate din numărul celor încadrați la învățămînt se impun măsuri care să impulsioneze activitatea lectorilor, să asiqure realizarea integrală a planului de în- vățămînt După părerea noastră — și exemplele arătate mai sus sînt cît se poate de edificatoare — Trustul Gostat Suceava nu a urmărit cu exiqența necesară desfășurarea învă- țămintului aqrozootehnic de masă, nu a controlai satisfăcător munca lectorilor, calitatea lecțiilor predate, eficacitatea acestora, cșre se concretizează în rezultate tot mai bune în producție.Credem însă că în cel mai scurt timp vor fi luate măsurile care se impun. L. C.

l
| Festivalul filmului pentru sate

in comuna ZâneștiLe Zânești. raionul Buh uși. Festivalul filmului pentru sate se desfășoară cu succes. Aici. czzMmatocraflul sătesc se bucură de un temeinic ajutor din partea comitetului de sprijin. S-a stabilit si se respectă un program de prezentare a filmului. în fiecare săptămînă rulează cite
or

Artiștii <în raionul Caransebeș — regiunea Bî- nat — Al 3-lea Festiva! bienal de teatru „I. L. Caragiale" se află îna- ceste zile in plină desfășurare. Nu de mult, faza intercomunală a concursului s-a desfășurat în satul Sadova- Veche. întrecerea celor 7 formații de artiști amatori a fost urmărită de peste 200 de spectatori.Din rîndul formațiilor care s-au întrecut cu această ocazie, am remarcat formația de treatru din satul Ilova, care anul acesta pentru prima dată se pre-

timp infor-două filme. Din colectiviștii sînt mâți de către operator despre cuprinsul tihnelor sositeIn zilele „Festivalului filmului la sate* dta etapa a n-a, au participat la vizionarea filmelor sosite pînă la data de 5 februarie, peste 1.500 de

săteni. în această perioadă, au rulat multe filme, printre care a- mintlm „Socoteli greșite". ..Prima zi", „Haiducii ", „Poveste nordică" și numeroase flinte documentare caracter științific agrozootehnic.

VASILE FILIP președintele comitetului sindicatului S.M.T. Florești, regiunea Galați

J. AXINTEcorespondent

Caseta
„Mica bibliotecă agricolă"Editura Agro-Silvică a luat inițiativa de a publica un număr de 
23 broșuri de popularizare a principalelor probleme ale agriculturii noastre, prezentate în cadrul unei casete.O importanță deosebită se acordă în lucrările cuprinse în această casetă problemelor privind : organizarea și consolidarea întreprinderilor agricole socialiste ; cultura principalelor plante cerealiere (grîu, porumb etc.) a legumelor, plantelor tehnice și pomilor roditori ; dezvoltarea și consolidarea bazei furajere necesare sporirii producției animale; creșterea efectivului de animale și sporirea producțiilor de lapte, carne, ouă, miere și lînă fină și semi- fină , prevenirea bolilor și apărarea sănătății animalelor.

3n primăvara anului 1961, 
între brigada condusă de 
Constantin Coman, care 

lucrează pe ogoarele gospodăriei 
colective „7 Noiembrie" din co
muna Gemenele, raionul Brăila 
și cea condusă de Marin Pîrlog, 
care muncește la gospodăria 
colectivă „23 August" din aceeași 
comună, a pornit o însuflețită 
întrecere. La vreo două săptă- 
mîni de la începerea întrecerii, 
cei doi brigadieri s-au întîlnit la 
sediul,S.M.T.-ului lor, din comu
na Romanu, la obișnuita ședin
ță de analiză a muncii. Coman 
a arătat cu acest prilej, că bri
gada condusă de el a realizat 
planul campaniei de primăvară 
în procent de 36 la sută. Pîrlog 
era necăjit. Brigada lui nu rea
lizase decît 20 la sută din pla
nul campaniei. La ședință s-a 
discutat amănunțit modul cum 
muncește brigada lui Coman și 
au fost analizate cauzele — în
deosebi lipsa de disciplină la 
lucru — care făcuseră ca trac
toriștii din brigada condusă de 
Pîrlog să rămînă în urmă.

...Seara, în vagonul de cîmp, 
Marin Pîrlog a relatat tovarăși
lor lut toate cele discutate la 
ședința de analiză. A spus tot
odată că e nevoie ca pe viitor 
să se muncească mai bine, să 
se respecte ordinea de lucru 
stabilită, să se execute îngrijiri
le tehnice potrivit normativelor. 
Apoi a trecut ta repartizarea sar
cinilor pe a doua zi. Dar nici 
de astădată unit dintre trăcto- 
riști, ca Alexandru Burlacu, 
n-au vrut să țină seama de in
dicațiile date de șeful brigăzii. 
Cam la fel s-au petrecut lucru
rile șt în timpul prășitului cul
turilor.

în fața acestei situații, șeful 
de brigadă a cerut sprijinul

amatori înzintă la concurs. Artiștii amatori din acest sat, dintre care s-au evidențiat țăranul muncitor loan Gurgu și învățătorul Constantin Borlovan, au prezentat la concurs piesa „Cuiul lui Pepelea" de- V. I, Popa.Bine pregătiți s-au prezentat și artiștii a- matori din Slatina- Tirniș, care au prezentat „Deșteaptă pămin- tului" de V. I. Popa. Din această formație s-au remarcat în special interpreții Brîn- dușa Banu și Francisc Craia, care este și instructorul formației.

întrecereFaza intercomunală s-a desfășurat recent și în comuna Bucoș- nița. Conducerea căminului cultural din satul Cîrpa s-a orientat cît se poate de bine, prezentînd la concurs piesa „Aripă de rîndunică" de S, An- draș, care tratează probleme privind întărirea economico-orga- nizatorică a gospodăriilor colective și poate fj de mare folos colectiviștilor. Instructorul acestei formații este învățătoarea Ana Cîmpianu. N. PÎRVU corespondent
Un ajutor dat ta vreme

conducerii stațiunii, organizației 
de partid 
catului.

—■ O să 
Gemenele, 
stațiunii, împreună cu tovarășul 
organizator de partid și cu tov. 
Constantin Trifon, președintele 
comitetului sindicatului. O să 
organizăm o consfătuire de pro
ducție la brigada 1, a lui Cb- 
man Costică. E bine să ia parte 
toată brigada voastră. Să vedeți 
cum se lucrează acolo, cum se 
respectă disciplina.

In consfătuirea ce a avut loc, 
membrii brigăzii a 9-a au avut 
multe de învățat. Ei au aflat că 
la brigada condusă da tov. Co- 
man, îngrijirile tehnice la trac
toare și mașini agricole se fac 
seara, după terminarea lucrului 
în cîmp, nu dimineața, cum obiș
nuiau ei. De asemenea, au luat 
cunoștință de faptul că tracto
riștii din brigada l recunoș
teau în prealabil tarlalele unde 
aveau să lucreze — împreună cu 
brigadierii gospodăriei colective 
și de multe ori cu însuși preșe
dintele gospodăriei, tov. inginer 
Vasile Tudor; i-a impresionat 
și spiritul de intr-ajutorare șt 
disciplina pe care o respectau 
cei din brigada l. Iar cînd pre
ședintele comitetului sindicatu
lui le decernă acestora fanionul 
de brigadă fruntașă pe S.M.T., 
în ochii cîtorva din brigada a 9-a 
se putea citi ce e drept și ad
mirație, dar șt o anumită ciudă.

...Ședința care a avut apoi loc 
la vagonul lor de cîmp a 
mai furtunoasă ca ortcînd.

Tractoristul Petre Pîrlog, 
reproșat lui Burlacu că în

și comitetului sindi-vin mîine în comuna 
i-a spus directorul

fost

t-a 
loc

să-i ajute pe ceilalți, cu 
riențâ lui de mecanizator 

, ceput, el caută să ia locul 
lui brigăzii, să t se suie în 
Uneori, luînd exemplul rău 
el, unii dintre mecanizatorii bri
găzii plecau de la lucru pentru 
interese personale. „Pentru că 
am muncit în felul acesta și am 
organizat slab munca, d-aia am 
rămas în urmă față de cei din- 
tr-a 1“ au conchis majoritatea 
tractoriștilor.

Burlacu și-a recunoscut greșe
lile. Toți membrii de partid și 
utemiștii brigăzii și-au exprimat 
hotărîrea de a face o cotitură 
serioasă în muncă. Organiza
torul de partid și președin
tele comitetului sindicatului 
au mai trecut în cîteva rîn- 
duri pe la brigada a 9-a, 
stînd de vorbă cu tractoriștii, 
ajutîndu-i să-și îmbunătățească 
munca. Urmînd exemplul celor 
din brigada 1, tractoriștii bri
găzii conduse de Marin Pîrlog 
au luat obișnuința să analizeze 
zilnic lucrul fiecăruia, făcut 
peste zi- Greșelile nu erau oco
lite, ci discutate cu aprindere, 
luîndu-se și măsuri concrete de 
înlăturare a lor. Pe graficul din 
vagonul de cîmp se treceau cu 
regularitate realizările obținute, 
întrecerea socialistă lua avînt. 
tngrijirile tehnice se făceau cu 
migală, seara, respectîndu-se 
normativele. Cei care realizau 
economii erau evidențiați de șe
ful de brigadă. Uneori se orga
nizau lecturi în colectiv. Trep
tat. se cimentă prietenia între 
tractoriști, spiritul de într-ajuto- 
rare. Respectul față de șeful de 
brigadă era acum altul...

expe- 
pri- 

șefu- 
cap... 
de la

In comuna Cudalbi, regiunea Galați, în cadrul stației de radioficare se desfășoară o rodnică activitate culturală. De aci se transmit zilnic știri, conferințe, recenzii de cărți etc. In fotografie: crainica Janeta Grecu în timpul emisiunii.
Corespondenții

Ce părere au?La gospodăria agricolă colectivă „7 Noiembrie" din comuna Severi- neștl, raionul Turnu Severin, a fost amenajat anul trecut un colț roșu.In 1961, responsabilă a colțului roșu a fost tov. Constanța Stodescu, învățătoare. Activitatea colțului roșu s-a redus însă la., montarea unul panou și a unor fotomontaje ! In toamna anului trecut, tinerii învățători Constantin A. Bălu și Constantin Cu- răba s-au angajat să activizeze coltul roșu al gospodăriei șl au alcătuit chiar si un plan de lucru. Dar
...Ianuarie 1962. Stau de vorbă 

despre tractoriștii din brigăzile 
I și a 9-a cu tov. ing. Grigore 
Mocanu și cu tov. Constantin 
Trifon, li întreb:

— Și cum s-a încheiat întrece
rea între ei ?

— In munca brigăzii a 9-a, îmi 
povestește președintele comite
tului sindicatului, au avut loc 
într-adevăr schimbări mari în 
bine. în campaniile agricole de 
vară și de toamnă, anul trecut, 
această brigadă a luat-o întot
deauna înaintea brigăzii 1, iar 
pînă la urmă a cucerit dra
pelul roșu de fruntașă pe stațiu
ne. Cele mai bune rezultate le-a 
dobîndil tractoristul Vasile Bra- 
tu, care și-a realizat planul a- 
nual cu 141 la sută; Alex. Bur
lacu a depășit și el planul cu 
10 procente, Căpităneanu Neagu 
cu 6 procente...

...Pe Burlacu l-am găsit la ate
lierul mecanic lucrînd cu febri- 

unei 
spus

litate la recondiționarea 
pompe de injecție. I-am 
despre cele aflate șt el a prins 
a ride :

— Așa a fost. Devenisem în
fumurat. Și nu numai eu. Se 
molipsiseră șt ceilalți. Dar aju
torul dat de organizația de par
tid și de sindicat ne-a prins 
bine.

— Dar anul ăsta ? îl întreb.
— Vom lucra ca și în anul 

trecut, tot la gospodăria colec
tivă din Gemenele. Brigăzile sînt 
aceleași. Apoi adăugă: Noi, cei 
dintr-a 9-a, zicem să ne păstrăm 
steagul roșu de fruntași. Dar 
parcă poți ști dinainte ? Și cei 
dintr-a întîia sînt puși pe fapte 
mari... Că uite, cu reparațiile 
stau la fel de bine ca și noi...

AL. RAICU

și de data aceasta proiectele au rămas doar în dosare.Ce părere au despre această stare de lucruri tovarășul președinte al gospodăriei și tov. Ion Adam, directorul școlii elementare, care ar putea mobiliza cîțiva profesori și învățători pentru cestui colt să-și tiv o poată parte
a sprijini activitatea a- roșu, unde colectiviștii petrece în mod instruc- din timpul lor liber.

GH. BORONTEA

Stă 
din

nereparat 
luna octombrieLa întretăierea drumurilor ce duc spre comunele Bîla și Nima Rîciului, Regiunea Mureș-Autonomă Maghiară, se află un pod ce stă stricat octombrie a anului trecut.Locuitorii satului nostru, au semnalat această situație te ori, dar al comuneiCa urmare a nereparării podului, ieșirea din satul Milășel spre cele două comune amintite mai sus și spre moară se face cu multă greutate.

din lunaMilășel. de mul- popularorqanele sfatului nu au luat nioi o măsură.

Răspunzînd 
întrebărilor puse înființată în anul ce a trecut, bri. gada științifică din Darabani, apar- ținînd S.R.S.C. filiala Suceava, a desfășurat și desfășoară o intensă activitate pentru popularizarea în rîndul maselor de țărani muncitori a realizărilor obținute în știință, tehnică și cultură.La căminul cultural din satul Ba- jura, de exemplu, (în prezența a peste 250 țărani) brigada științifică a răspuns la 15 întrebări puse de participant.De curînd, într-o altă duminică, brigada a răspuns la alte 20 întrebări cu caracter diferit puse de țăranii din comună Păltiniș.Printre întrebările despre științele naturii s-au numărat: „Cum a luat naștere omul", „De ce acum nu se mai transformă maimuța în om“, „De ce se spune : originea animală a omului", „Cum se pot obține de la oi — piei cu lustru" și altele.Răspunsurile au stîrnit un viu interes în rîndul ascultătorilor.HERY BARBIERU corespondent
sesizeazăSemnalez această deficiență speranța că cei în drept vor lua șurile cuvenite pentru repararea dului ce ne este atît de necesar

ION GOREA

cu măr co
De ce nu se asigură 
mijloacele de transport?Știm că în numeroase S.M.T.-uri din țară, acum în timpul iernii, mecanizatorilor care locuiesc în satrf din apropierea stațiunilor li s-au pus Ia dispoziție mijloace de transport, care-i aduc de acasă și îi înapoiază la terminarea lucrului.La S.M.T. Gura Ialomiței, raionul Fetești, lucrurile nu se întîmplă așa. Unii tractoriști se duc acasă și vin la lucru folosind tractoarele stațiunii.N-ar fi mai simplu ca pe anumite rute. S.M-T.-ul să folosească remorci care să-i transporte pe mecanizatori în grupuri. Ia locuințele lor ? Ce părere are tov. Budu, directorul S.M.T.-ulul Gura Ialomiței ?

PETRE MORĂRESCU

Pe urinele materialelor publicateîn articolul cu titlul „Toți lectorii 
să depună aceeași străduință", apărut în „Aricultura Nouă" nr. 807, se arăta că nu în toate cele 119 cercuri agrozootehnice și 6 cercuri agrotehnice din raionul Gherla, lectorii depun interesul cuvenit în vederea predării lecțiilor. Unii ca cei de la cercurile agrozootehnice din gospodăriile colective din comunele Corneni, Sărata, sau Năsal nu se prezentau la cursuri în zilele fixate.Comitetul executiv al sfatului popular al raionului Gherla care a cercetat felul cum muncesc lectorii, ne-a arătat în răspunsul trimis, că cele sesizate de ziar sînt juste.Pentru remedierea lipsurilor, toți lectorii au fost chemați la o ședință la sfatul popular raional, unde s-a analizat situația fiecărui cerc în parte, stabilindu-se măsuri corespunzătoare. De asemenea, s-au dat indicații președinților sfaturilor populare comunale și președinților gospodăriilor cu mai mult desfășurarea zootehnic. In ca predarea

colective să privească simt de răspundere învătămîntului agro- felul acesta, s-a reușit lecțiilor la cercurile

agrozootehnice din comunele Cor- neni, Sărata, Nasal, Bogaci și altele să se facă cu regularitate, cre^t du-se condiții ca pînă în priiuț^ zile ale lunii martie învățămîntul agrozootehnic de masă să se termine în bune condiții, în toate din raion. cercurile

★Cu privire la articolul
„Atenție lucrărilor de ______ ...
livezi" publicat în nr. 806 al ziarului nostru, secția agricolă a sfatului popular al raionului Ploiești ne-a arătat că în urma sesizărilor făcute prin ziar stropitul pomilor a început în multe comune cum sînt Cocorăști, Colț, Aricești, Lipănești, Plopeni, folosindu-se motopompe noi, cu mare randament în o serie de gospodării colective cum sînt cele din Gheorghița, Pietroșani sau Dumbrava, s-a trecut Ia curățirea pomilor. Pînă zilele trecute, au fost stropiți 8.200 de pomi.Pentru a se putea îndeplini integral planul de stropiri la pomi s-au organizat echipe de stropit care execută această lucrare și în fiecare 

gospodărie individuală.
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Din experiența legumicultorilor fruntași din regiunea Banat
In cuvîntarea tovarășului Gheorghe Gheor- 

ghiu-Dej la Consfătuirea pe țară a țăranilor 
colectiviști s-a arătat că „o problemă care 
trebuie să preocupe în permanență Ministerul 
Agriculturii și sfaturile populare este dezvol
tarea zonelor legumicole în jurul orașelor și 
centrelor muncitorești pentru a asigura apro
vizionarea cît mai abundentă a populației și 
a evita transportul costisitor de la distanțe 
mari".

Problemele dezvoltării bazei legumicole a 
regiunii Banat și obținerii unor produse cit

mai timpurii au constituit obiectul unor ample 
discuții purtate în cadrul unei recente consfă
tuiri organizată la Arad din inițiativa comi
tetului regional de partid și a comitetului exe
cutiv al sfatului popular regional.

Cu acest prilej numeroși fruntași în cul
tura legumelor au înfățișat experiența dobîn- 
dită de unitățile în care lucrează în sporirea 
producției la ha, obținerea de recolte timpurii 
și extinderea culturilor forțate.

Redăm cîteva aspecte din problemele discu
tate la această consfătuire.

Recolte sporite
cu ajutorul irigării

Spre rezultateIn cuvîntul său, tov. 
moșan, vicepreședintele

Ștefan Ro- comitetului ^kecutiv al sfatului popular re- Wfonaî, a vorbit despre rezultatele bune obținute de gospodăriile colective și de stat în sectorul legumicol, despre marile posibilități create prin completa colectivizare a regiunii Banat pentru extinderea culturilor legumicole și sporirea producției la unitatea de suprafață.Condițiile pedoclimatice ale regiunii Banat sint prielnice culturii legumelor. Folosind aceste condiții, multe gospodării colective și de stat din regiune au extins considerabil cultura legumelor obținind totodată rezultate bune, atit in sporirea producției, cît și in realizarea unor venituri mari din acest sector.In anul trecut, bunăoară, in regiune s-au cultivat gume și zarzavaturi peste 8100 ha, din care 3500 ha cu culturi timpurii. Prin însușirea și aplicarea metodelor înaintate de muncă, multe gospodării colective au obținut recolte mari de legume la hectar. Astfel, legumicultura se dovedește o sursă însemnată de sporire a veniturilor bănești ale gospodăriilor colective, ceea ce duce la consolidarea lor economică. Veniturile bănești realizate în 1961 de gospodăriile colective numai din valorificarea produselor legumicole din Banat au ajuns la peste 50.000.000 lei.Rezultate bune s-au obținut și in privința calității produselor. Astfel, castraveții produși la gospodăria agricolă colectivă din Aradul Nou, Ardeii iuți de la gospodăria agricolă colectivă „Partizanul" din orașul Arad și de la G.A.S. Beciche- recul Mic, roșiile timpurii obținute la gospodăria agricolă colectivă Macea și cartofii timpurii de la G.A.S. Tomnatec au obținut medalii de aur la Expoziția legumicolă Internațională de la Erfurt din 1961.După ce a subliniat succesele obținute în dezvoltarea sectorului legumicol in regiune și aprecierea bună de care se bucură în țară și peste hotare legumele produse de multe unități bănățene, vorbitorul s-a oprit asupra problemei extinderii culturii roșiilor timpurii și a culturilor de legume forțate care s-au dovedit a fi cele mai rentabile și cu posibilități multiple de desfacere. Numai in ultimii 2 ani, de pildă, cultura roșiilor timpurii s-a extins in raionul Arad cu peste 700 ha. Prin obținerea unor producții cit mai timpurii, pe lingă faptul că se contribuie la o mai bună aprovizionare a populației, se dă posibilitate unităților producătoare să obțină venituri bănești însemnate. Exemplul gospodăriilor colective din comunele Macea, Tomnatec, Dorobanți, etc. este edificator în această privință.Experiența gospodăriilor fruntașe arată că la baza obținerii

cu diferite le-

unor pro-

și mai buneducții de legume mari și eit mai timpurii stă ți asigurarea unui răsad de bună calitate, călit și plantat devreme în cimp.In vederea produceri, răsadurilor trebuincioase, gospodăriile colective producătoare de legume din Banat și-au construit și amenajat eu sprijinul statului nostru democrat-popular, răsadnițe pe zeci de mii de metri pătrați. In anul trecut, bunăoară, primind credite in valoare de peste 4 milioane lei. gospodăriile colective și-au asigurat răsadnițe pe suprafața de 834.00* m.p.Succese remarcabile au feat obținute in anul 1961 și in ceea ce privește cultura trufandalelor. Multe gospodării colective ca. de exemplu, cele din Zimand. Ghiroda. Cearda Roșie, Aradul Nou, ete. produc in sere și răsad.iițe in timpul iernii și primăvara devreme cantități cit mai mari de castraveți, ardei iuți, roșii, gulioare și alte trufandale.Avînd in atenția sa îmbunătățirea aprovizionării tot mai bune â populației cu legume și zarzavaturi, comitetul executiv al sfatului popular regional, îndrumat de eomitetni regional de partid, se preocupă de continua extindere și dezvoltare a zonelor legumicole. Astfel, planul întocmit pe baza condițiilor existente in gospodăriile colective și de stat din jurul orașelor și centrelor muncitorești, prevede ca in 1962 suprafața cultivată cu legume și zarzavaturi să ajungă Ia 20.110 ha, iar producția globală de legume, la cel puțin 420.000 tone. O creștere substanțială o vor cunoaște culturile de trufandale din sere și răsadnițe. In prima etapă urmează să se lărgească și să se consolideze bazinul legumicol Arad, urmind ca apoi pe baza experienței cîștigate culturile forțate și timpurii să se extindă și în celelalte bazine legumicole din regiune. In anul 1962 se vor construi în bazinul Arad sere pe o suprafață de 7 ha ; pină în 1965 se prevede să se construiască aici 25 de ha de sere, 11 ha de răsadnițe încălzite cu căldură industrială provenită de la Uzina de termoficare a orașului Arad și peste 599.000 m_p. răsadnițe cu încălzire biologică. în acestea se vor produce cel puțin 60.000 tone de diferite legume proaspete. In acest scop, pentru anul în curs statul nostru a acordat credite in valoare de peste 9,5 milioane, din care 7 milioane lei numai pentru bazinul legumicol Arad.In vederea obținerii unor cantități mari de trufandale este necesar să se folosească răsadnițele existente — in cel puțin 2 cicluri de producție — în proporție de 50— 60 Ia sută. In 1962, in bazinul Arad se vor cultiva în răsadnițe peste 300.000 m.p. de pe care urmează să se obțină o producție apreciată la 1.500 tone. Pe total regiune, vom crea condiții pentru ca producția de

trufandale să ajungă in acest an la 3.8M tone, in urma cărora unitățile producătoare u poată realiza un venit de circa 14II8-I9I lei.Cultura forțați a legumelor și producerea răsadurilor este strins legată și de construcția de sere. In ultimii ani acestea »-*« extins in regiunea noastră ajungind la suprafața de 15.999 m_p.toate in zona preorășenească și intimpurii să mărească suprafețe ie de sere de tip economie, care să fie Încălzite eu deșeuri locale ea paie, coceni etc.In continuare, vorbitorul s-a «cupa: de metuiirie agrotehnice cart trebuie aplicate in «espoi asigurării unor producții mari la m_p. de seri și răsadniță și la hectar. Pentru obținerea unui răsad de bună calitate este necesar să se fslouească cit mai mult metoda repicării plantelor de roșii timpurii, conopidă, vinete, ardei gulioare. vană etc. in cuburi nutritive. In acest scop, trebuie să se treacă de indata ia construirea de prese de tipul celei de la Macea.Și in legumicultură experiența a demonstrat că asigurarea densității optime de plante la unitatea de suprafață contribuie la sporirea producției la hectar. Faptul că in 1961 colectiviștii din Macea au obținut cite 26.361 kg de roșii timpurii ia ha se datorește și sporirii densității la 35.009—36.000 plante la hectar.Cea mai sigură metodă agrotehnică pentru sporirea producției de legume o constituie irigarea culturilor. Trebuie scoasă în evidență și popularizată metoda aplicată de gospodăria colectivă din Tomnatec, care irigă suprafețe mari de legume din pinza de apă subterană. Această metodă are largi perspective de extindere și în alte bazine legumicole ; la fel și metoda irigării din apa acumulată in bazine de reteuție, care se practică cu succes de gospodăriile colective din Vtnga și Orțișoara.Gospodăriile colective din raionul și orașul Arad cu specific legumicol, situate de-a lungul Mureșului, au posibilități să extindă in acest an suprafețele irigate pe 250—300 hectare. In regiunea noastră trebuie să se ia măsuri urgente pentru a se iriga cel puțin 49—45 la sută din suprafața cultivată eu legume în gospodăriile agricole colective, și 90 —95 la sută in G.A.S.Din cele expuse se poate observa eă legumicultura in regiunea Banat se dezvoltă potrivit sarcinilor trasate de Directivele celui de-al III-lea Congres al P.M.R. eu privire la concentrarea și specialixarea producției in bazinele eu eele mai vorabile condiții. fa-

larovizare - recolte 
mari de cartofila gospo-

— Prin irigarea cul
turilor legumicole in 
mod rațional se poate 
obține un spor de re
coltă la ha de pini la 
sută la sută. Acest lu
cru a fost dovedit eu 
prisosință in gospodă
ria noastră. \'oi ingăm 
in fiecare an aproape 
intreaga suprafață de 
grădină. Cea mai bună metodă de tr.ga-e s-a 
dovedit cea pe brazde iaagi Aceasta permite 
mecanzzz-ea lucrărilor 
de întreținere a căiturilor »i ta reiate :tmp foioarrea maj rurionaiă 
« apei.

Deoarece apa frea
tică se afli la nsrmc: 5—8 m odiactme, iar rn unele locuri și mat la suprafață. noi fo*o- sres niște țevi «nume 
făcute pe care le batem fu pămtnt și prin cure cu o pompă spe
ciali scoatem apa ne
cesari irigării. In «*- teatte «•> pentru acțio
narea acestor pompe «m fătate: motorașe e- 
lectrvtv de 1—2 cai pu
tere a spus, intre alte
le toearâșul Petru Fe- neșt președintele gos
podăriei colective din comuna Tomnatec.

In continuare vorbi
torul c arătat ci fo
losind pe scară largi

iriparea culturilor, ală
turi de celelalte meto
de agrotehnice reco
mandate pentru cultu
ra legumelor, colecti
viștii din această co
mună au obținut, an 
de an, recolte tot mai 
sporite la ha. In 1961 
de exemplu, au reali
zat cite 26.551 kg roșii tsmpurri la ha de pe 32 
ha. La varza timpurie 
an. obtinsu cite 23.963 kf ia ha de pe 7 ha, la 
guiți. 22A90 kg la ha 
de pe 5 ha, la conopidă, tJtOă kg la ha de pe 
2 ha, >ar la ardei gras 
și gogotan cite 30S7Ș kg la ha de pe 7 ha.Producție globală de 
legume, de pe cele 60 
ha — aproape tn întregime de pește 139 vagoane, 
revenind eite 23.1S3 de kg legume la ha. Ob-

— C fOSt

veniturilor realizate de 
gospodărie in 1961, pe 
cind suprafața de gră
dină a fost de numai 5 
la sută.

Prin aplicarea retri
buției suplimentare 
pe echipe, numeroși colectiviști au obținut 
ciștiguri frumoase în 
urma depășirii planu
lui. Membrii echipei 
condusă de Ion Mar
schall, bunăoară au 
primit cite 2,16 lei de 
fiecare zi-muncă efec
tuată, iar șeful de e- 
chipi a primit in total 1-386 lei drept pla
tă suplimentară.

Veniturile mari bănești realizate in anul trecut au dat posibili
tate gospodăriei să re
partizeze lunar avan
suri bănești intre 10 și 12 lei la La sfirțitu 
completat 
lei la zisaO dată cb întocmirea plauulut de pro
ducție «x eeh riștri din T cutase

U am.ui f-a
ptnâ la ii

-mvnei.

nafec sa hoîărtt îd in anal acesta cu legume, a- in întregime Venitul twp-ocpe 
irigate.
nesc prevăzut este de 5.548.713 lei, adică 56 
Id sută din veniturile 
totale planificate.

cultivat

Colectiviștii din Gioroc, cultivă în acest an culturi forțate pe o suprafață de 550 m.p. de sere și pe 1.080 m.p.aspect din serăt an culturi forțate pe o supra- i. de răsadnițe. In fotografie un
Cantități tot mai mari

de legume forțateȘi membrii gospodăriei colective .Elena Pavel" din Aradul Nou cultivi suprafețe destul de mari cu legume și zarzavaturi.In cuvintul său, tovarășul Ion Pagu. președintele gospodăriei agricole colective ..Elena Pavel" din Arad, s-a ocupat îndeosebi de cultura legumelor forțate in sere și răsadnițe.— Gospodăria noastră are trei sere cu • suprafață totală de 2.400 culturile de seră,

cu roșu timpurii

Tov. ing. Ion Marcu dedaria agricolă de stat Sitmicolaui Mare a înfățișat celor prezenți la consfătuire din experiența bună do- dîndită în cultura cartofilor timpurii. El a arătat, printre altele, că pentru a obține recolte mari la această : cultură, gospodăria a semănat cartofi după plante bune premergătoare, în teren bine pregătit prin executarea arăturii adinei de toamnă la 25—30 cm. Primăvara, de îndată ce s-a putut ieși în cimp s-au administrat cîte 300 kg superfosfat la ha și . cîte 100 kg sare potasică, iar o dată cu discuirea ogorului cite 150 az<«K de amoniu la ha..^j^todă folosită pentru obținerea de recolte mari este iarovizarea cartofilor Ea e recomandată nu numai la soiurile timpurii, ci și la cele semi- timpurii, deoarece se grăbește răsărirea cu 15—20 de zile îndeosebi în primăverile reci, se asigură formarea tuberculilor cu cel puțin 10 zile mai devreme, contribuindu-se totodată la sporirea producției cu 10—40 la sută.în jurul datei de 15 februarie s-a început la gospodărie iarovizarea cartofilor. Acest lucru s-a făcut în două clădiri anume amenajate, bercuiii au fost așezați 2—3 rînduri. Lădițele așezate suprapuse pe Temperatura necesară cu ajutorul unor sobe mărită prin termometre așezate camere In timpul zilei, temperatura s-a menținut intre ,15—18° C, iar în cursul nopții cu 3—5° C mai puțin. Aerisirea camerelor s-a făcut prin

Tu-în lădițe pe au fost apoi10 rînduri. s-a asigurat și a fost ur- în

deschiderea geamurilor de 2 ori pe zi. Din 2 în 2 zile s-a schimbat lecui lădițelor de sus în jos prin rotire, asigurîndu-se astfel o iarovi- zare uniformăîn felul acesta, în jurul datei de 15—20 martie, perioada optimă de plantare a cartofilor, tuberculii a- veau colții de 1—2 cm lungime, toc. mai buni pentru plantat-Plantatul pe cele 20 ha planificate s-a făcut între gole mea gole buri în rigole cu mina, avindu-se grijă să nu se rupă colții, după care s-au a- coperit cu pămînt tras cu sapa.Ca lucrări de întreținere s-a executat o grăpare cu grapa cu colți reglabili pentru a sparge crusta formată în urma ploilor căzute după plantare. în timpul vegetației s-au aplicat 2 prașile mecanice și una manuală pe rînd, iar pentru combaterea gîndacului din Colorado s-au e- fectuat 2 stropiri D.D.T. în concentrație de 25 la sută; în timpul apariției larvelor -s-a mai stropit încă o dată cu aceeași soluție, dar în concentrație de numai 4 la sută, calculîndu-se cîte 8 kg substanță activă la ha. Stropirile executat cu mijloace mecanizate.Toate aceste lucrări au făcut ca planul de producție să fie depășit cu 1272 kg la ha, realizîndu-se o recoltă medie de 9772 kg la hectar.

Pentru a obține in anul acesta recolte și mai bune de cartofi timpurii a fost ales din timp pentru a- ceastă cultură un teren aluvionar, arat din toamnă la 25—30 cm și fertilizat cu 300 kg supecfosfat și 100 kg sare potasică la ha. întreaga cantitate de mință a cartofi destinați pentru să- fost pusă la iarovizat

In raionul Arad, în afară de bazinul legumicol Arad, care are o veche tradiție, s-a dezvoltat în anii puterii populare, bazinul legumicol Curtici, care cuprinde comunele Curtici, Ma- cea, Dorobanți, Sinmartin. Colectiviștii din aceste comune s-au specializat îndeosebi in cultura tomatelor timpurii, obținînd rezultate foarte bune. Despre rezultatele frumoase obținute de colectiviștii din Macea la cultura roșiilor timpurii, a vorbit, în cadrul consfătuirii de la Arad, tov. Traian Andea, președintele gospodăriei colective din această comună.— în anul trecut, noi am cultivat cu roșii 132 ha, din care 112 ha cu roșii timpurii, a spus vorbitorul. Recolta medie obținuți a fost de 26.361 kg la ha, iar venitul bănesc realizat la un ha cultivat cu roșii timpurii a fost de 72.174 lei la din cultura roșiilor 8.400.000 lei.In continuare tov. arătat că pentru producerea răsadului necesar cultivării acestei suprafețe. colectiviștii din Macea au construit și amenajat peste 43.000 m.p. de răsadnițe. în acest scop, pe lingă ramele și qeamurile necesare, ei au asigurat mai bine de 1.000 de vagoane de gunoi de grajd și 500 vagoane de compost Insămințarea in răsadnițe s-a făcut Intre 14—18 februarie. Au folosit numai sămință nr. 10 x Bizon care s-a dovedit foarte productivă.îngrijind cu multă atenție și pricepere răsadul, acesta a crescut și s-a dezvoltat bine, astfel că la 10 martie s-a Început repicatul. Răsadul a foet repicat in proporție de 95 la sută In cuburi nutritive, care au fost confecționate in qospodărie. Avînd nevoie de cîteva milioane de cuburi nutritive, din inițiativa organizației de partid s-a organizat în qospodărie un concurs pentru cea mai bună presă. Modelul cel mai bun s-a dovedit a fi cel propus de comunistul Iosif Șușan și realizat cu ajutorul maistru-

lui Șerban Crăciun. S-au făcut mai multe asemenea prese cu care s-au confecționat peste 4 milioane cuburi nutritive, folosindu-se pămînt de felină de pădure și mranită, în părți egale, la care s-a adăugat și o mică cantitate de băleqar pentru a se face legarea materialului.Spre deosebire de anii precedenți, colectiviștii au acordat o mare a- tenție asigurării unei densități normale de plante la ha. Astfel, în 1961

ba. Venitul total a fost de pesteTraian Andes a

TRAIAN ANDEA, președintele gospodăriei colective din Maceaei au plantat roșiile la 80 cm între rînduri și 35—40 cm pe rînd, asigu- rînd astfel peste 35.000 de fire la ha, față de 15—18.000 cît obișnuiau înainte.O metodă folosită și care a dat rezultate foarte bune, a fost schimbarea sistemului de susținere a lor. Colectiviștii au introdus în aracilor spalierul pe 80 de ha. portarea plantelor pe spaliermult mai bună întrucît sint mai expuse la soare, aerul circulă mai bine, iar roșiile se coc mai repede.
roșii- locul Comes teexecutate de 10—12 a fost de de 30 cm.

20—25 martie în 14- mecanizat la adînci- cm. Distanța între ri- 70 cm, iar între cui-Tuberculii s-au pus

cu emulsie de

Experiența a dovedit, de asemenea, colectiviștilor că folosirea seminței hibride de roșii de înaltă productivitate, cere pe lingă un sol bine pregătit și fertilizat, aplicarea a două lucrări de bază : copilitul și cîmitul. Copilitul constă din înlăturarea lăstarilor cind aceștia ajung la 5—8 cm și s-a executat în permanență în această gospodărie. Cîrnitul s-a făcut astfel ca pe fiecare plantă să nu rămînă decît patru inflorescențe. O mare atenție s-a dat aici și lucrărilor de întreținere (prășitul, bunăoară, s-a făcut de 4 ori, iar pe u- nele parcele de cîte ori a fost nevoie) și stropitului împotriva manei (s-au executat patru stropiri cu zeamă bordeleză).Plantînd primăvara de vreme în cimp, intr-un teren bine pregătit, un răsad viguros, repicat în cuburi nutritive și executînd la timp și bine lucrările de întreținere și combatere a manei, colectiviștii din Macea au reușit să recolteze în 1961 primele roșii încă de la 20 iunie. Obținând roșii cit mai de timpuriu și de bună calitate și veniturile au fost mai mari. Astfel pînă la 1 iulie s-au recoltat în medie la ha cîte 2.225 kg de roșii, iar venitul bănesc a ajuns la 20.249 lei la ha. Pînă la 15 iulie cantitatea recoltată la ha a crescut la 8.914 kg, iar venitul la 50.153 lei. De la această dată s-au mai recoltat 17.447 kg de roșii la ha, adică a- proape de două ori mai mult, dar venitul bănesc realizat din vinzarea acestor cantități a fost de numai 22.021 lei la ha. Reiese astfel că cu cit se recoltează mai de timpuriu cantități mai mari, cu atît venitul bănesc realizat la ha este mal mare.în anul acesta cea vor cultiva din care 125 cu cest scop ei au tocuri pentru 50.000 m.p. de răsadnițe. Pînă de curînd ei au însămînțat aproape 18.000 m.p. de răsadnițe cu roșii timpurii și alte culturi.— Noi sîntem hotărîți să în așa fel incit să obținem cest an rezultate mal bune anul trecut — a spus tov. Andea încheierea cuvîntului său.

colectiviștii din Ma- cu roșii 175 de ha, roșii timpurii. în a- confecționat rame și
muncim și in decît ain în

La demonstrație practică

s-
Un aspect din timpul demonstrației practice privind confecționarea prefabricatelor pentru tocurile de răsadnițe

PE SCURT• Colectiviștii din comuna Be- linț au obținut în 1961 cîte 32.069 kg roșii la ha, 24.000 kg. ardei gras și 12.500 kg cartofi timpurii la hectar.• Membrii gospodăriei colective din Peciul Nou vor cultiva în acest an cu legume și zarzavaturi o suprafață de 60 ha, cu 40 ha mai mult decît în anul trecut.• Gospodăria colectivă din Găvojdia și-a propus să obțină în 1962, din cultura legumelor, un venit de 1.450.000 lei ; aceasta va face ca numai din acest sector să revină cîte 10 'lei la ziua- muncă.• în acest an, suprafața de grădină a gospodăriei colective din Periam va fi de 135 ha, din care 40 ha cu roșii timpurii. Colectiviștii și-au propus să obțină un venit bănesc de 40.000 lei la hectar.

• In cadrul consfătuirii a fost prezentat un nou tip de răsadniță din prefabricate ușoare de beton, care se pot confecționa în fiecare unitate și care costă mult mai ieftin decît cele obișnuite. Cu acest prilej a avut loc și o demonstrație practică privind confecționarea cuburilor nutritive.• La centrul experimental A- rad de încercarea soiurilor, hibridul 10 x Bizon a dat o producție medie pe trei ani de 67.793 kg roșii la ha, din care s-au recoltat pînă la 30 iulie cîte 28.073 kg la hectar.• Pentru cultura de varză timpurie, centrul de încercarea soiurilor din Arad recomandă soiul Dittmark, pentru cultura semi- timpurie soiul Gloria, iar pentru cultura tîrzie soiurile de Buzău.

m.p. In anul trecut am cultivat aici roșii pe care le-am livrat în luna aprilie. Din vinzarea roșiilor obținute in sere am realizat un venit bănesc de 120.000 lei. Pentru a folosi din plin serele, noi practicăm sistemul căiturilor duble și intercalate. Așa, de pildă, în sere plantăm intii răsaduri de gulioare. iar cind acestea au crescut maxi plantăm printre ele roșii.In afară demembrii acestei gospodării colective . au mai produs in anul trecut pe o suprafață de 1.800 m.p. de răsadniță castraveți în cultură forțată. Recolta medie a fost de 10 kg la m.p. Venitul bănesc realizat din vinzarea castraveților a ajuns la 68.000 lei. Au mai fost cultivați, în 1961, pe 890 m.p. de răsadnițe ardei iuți, realizîndu-se cîte 250 bucăți la m.p. Din valorificarea producției de ardei iuți colectiviștii au încasat 65.900 lei.Iată cum au muncit legumicultorii din această gospodărie pentru a ajunge la astfel de producții.Lupta pentru producții mari de legume forțate în răsadnițe a început odată cu pregătirea paturilor calde. Astfel, pe iocul destinat răsadurilor s-a pus, prima dată, un strat de gunoi de cal, gros de 40 cm, peste care s-a așezat un strat de pleavă de 5 cm grosime, pentru absorbirea umidității excesive. După instalarea tocurilor in interior s-a pus un strat de 12—15 cm pămînt format din mraniță și pămînt de țelină luat în brazde de pe izlaz. Amestecul s-a făcut în părți egale și a fost bine lopătat.Semănatul castraveților a început la 25 ianuarie și a continuat, pe măsură ce s-au pregătit și s-au încălzit paturile calde, pînă la 15 februarie. Distanța între rînduri și plante Pe rînd a fost de 5 cm. Imediat după răsărire, plantele de castraveți au fost repicate în cuburi nutritive, cu diametrul de 15 cm și așezate în alte răsadnițe. După două săptămîni, cuburile nutritive cu castraveți au fost mutate în alte răsadnițe proaspăt făcute și încălzite biologic.Cind plantele au ajuns la 4 frunze s-a făcut ciupitul, iar cind au apărut la subțioara frunzelor doi lăstari și rădăcinile au îmbrăcat pă- mintui din cubul nutritiv s-a trecut Ia plantarea la locul definitiv în noile răsadnițe- în fiecare răsadniță s-au plantat cîte un rînd de castraveți la 50 cm între cuiburi.Experiența căpătată în ultimii ani Ie-a arătat colectiviștilor de aici că pentru sporirea producției pe unitatea de suprafață un rol de seamă îl are conducerea fructificării. Ei au constatat că cele mai bune rezultate se obțin atunci cind cele două ramuri crescute după ciupirea răsadului (ramurile de schelet) se cîrnesc după a 7-a sau a 8-a frunză și cind lăstarii porniți de pe ramurile schelet se ciupesc la două frunze peste primul rod. O dată cu Ciupitul este necesar să se înlăture și lăstarii sterili, fructele de pe ramurile schelet șl deformate, precum și frunzele îngălbenite sau atacate de boli.
O atenție mare a fost acordată afînării pămintului, distrugerii buruienilor. aerisirii și udării răsadniței. Primele cantități de castraveți au fost recoltate la începutul lunii aprilie, cind au ajuns la mărimea bună pentru consum.Urmind recomandările Consfătuirii Pe țară a țăranilor colectiviști, consiliul de conducere al gospodăriei „Elena Pavel" din Aradul Nou, sub îndrumarea organizației de partid, a luat măsuri pentru extinderea în acest an a suprafețelor ocupate cu culturi de legume forțate. Astfel a fost insămințată cu castraveți suprafața de aproape 3.000 m p. de răsadniță, iar cu ardei iute 1.500 m.p. In seră se cultivă roșii pe toată suprafața de 2.400 m.p.
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Oameni ai ogoarelor colhoznice
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In raionul Krasnogorsk din re

giunea Moscova se află colhozul 
„Raza leninistă", o gospodărie 
puternică și bogată. De zece ani 
postul de președinte al colhozu
lui e deținut de Tihon Sergheevici 
Priahin, un priceput și încercat 
conducător, pe care-l stimează 
toți. Intr-una din duminici ne-am 
dus și noi să-i facem o vizită. 
L-am găsit la sediul consiliului 
de conducere al colhozului.

— Ei poftim, am vrut și eu să 
lămuresc în liniște duminica asta 
unele treburi eu contabilul șef, 
să vedem cum am putea repar
tiza mai bine finanțele, și hop că 
pici dumneata — făcu Tihon Ser
gheevici, dind din mîini. Dar 
aflînd că aș vrea să stau de vor
bă cu dînsul tocmai despre gri
jile președintelui în pragul pri
măverii. mi-a spus:

— Facem uite-așa: nu discu
tăm nimic, dar ziua de mâine o 
să fim tot timpul împreună. 
Atunci ai să vezi și grijile care 
ne frămîntă și munca noastră. 
Înmulțești pe urmă toate astea cu 
trei sute șaizeci de zile și te lă
murești complet.

A doua zi dimineața, în biroul 
lui Priahin au început să vină 
unul după altul șefii de brigăzi 
și de echipe, membrii consiliului 
de conducere. Unii întreabă de 
una, alții de alta.

— Facem așa... Și președintele 
spune în câteva cuvinte cum se 
poate face mai bine treaba res
pectivă. Iar fiecare sfat și-l în
cheie la fel: Și acum, pune-te pe 
treabă, dar nu singur, cu toată 
brigada; vii la mine numai cînd 
îi da de greu.

Chestiunile urgente au fost, în 
sfârșit, rezolvate. Tihon Serghee
vici îmi spune:

— Să mergem pe câmpul de 
turbă. Acesta e acum unul din 
cele mai importante sectoare — 
ne lămurește el pe drum. — Aici 
se hotărăște soarta recoltei. Turba 
trebuie împrăștiată pe ogoare, ln- 
grășămintele asigură succesul în 
proporție de nouăzeci și cinci la 
sută. Noi mai folosim, firește, și 
îngrășăminte minerale, și băle
gar, dar turba noastră e foarte^ 
bună, o avem aici la îndemână și 
de-aceea punem mai ales accen
tul pe ea. Anul acesta sporim de

I. U: Sri.km

Tihon Sergheevici Priahin. președintele colhozului ..Raza leninistă'Pină la ceasul primului preșe
dintele a mai poposit și la fer-

două ori suprafața însămânțată 
cu porumb, de nouă ori pe cea 
cu păstăioase furajere și de trei 
ori pe cea cu sfeclă de zahăr—

Tihon Sergheevici se arată a fi 
un om foarte prevăzător. Dincolo 
de grijile cele mari nu lasă sâ-i 
scape nici amănuntele de tot fe
lul. De ce dau o culoare atit de 
întunecată pereților zugravii care 
fac reparații la sediu; colhozului" 
Nu merge așa.

— Fraților — zice Priahin — 
ia dați-i o culoare mai veseli, ca 
să le facă plăcere oamenilor să 
intre aici...

Pînă și pe drumul din pădure 
care duce la câmpul de turbă 
vezi roadele acestui spirit de pre
vedere : s-au făcut mai multe fă- 
gașuri ca să nu zăbovească M 
nici un fel camioanele, căci tre
buie să se transporte patruzeci 
de mii de tone de turbă, ceea ce 
nu e glumă!

mi, și la atelierul mecanic, unde sint pe sfârșite lucrările de re
parații ale mașinilor agricole. La 
ora douăsprezece iată-l din nou 
la sediu. E o ședință operativă a 
-comandamentului' colhozului.După ședință, Tihon Serghee
vici iși consultă ceasul:

— Ei poftim, iar nu mai apuc să iau masa. Trebuie să merg la 
brigada a treia. Cei de-acolo au adunare. Să vedem ce zic oame
nii, să ne mei sfătuim. Nu de alta dar colhozul și-a luat angaja
mente mari: să livreze anul a- 
cesta statului 150 tone ăe cartofi, 
1300 tone de alte legume, 1.100 
tone de lapte, 125 tone de came, 
3D0M0 de ouă. Așa că, vezi H 
dumneata, trebuie să-i dăm bătaie. căci altfel nu~i chip-L KRIVONOSOV

★

Tratativele 
sa înceapă

★

de dezarmare 
la nivel înaltMesajul lui N. S. Hrușcîov, din 10 februarie, trimis președintelui Kennedy și premierului Macmillan, care cuprinde propunerea ca „tratativele de dezarmare să înceapă la nivel înalt" a captat atenția întregii lumi. Propunerea aceasta a guvernului sovietic este apreciată pe drept cuvînt ca o soluție menită să urnească din impas problema vitală — dezarmarea generală și totală.Este absolut limpede — scrie John Bernal, președintele executiv al Prezidiului Consiliului Mondial al Păcii, intr-un articol din „Pravda" — că întîlnirea șefilor de guverne ar fi de dorit. Dar, pentru ca această întîlnire să fie eficace, trebuie ca popoarele să-i dea un impuls, cerînd guvernelor dezarmarea generală și totală.Propunerea guvernului sovietic se bucură de un larg ecou internațional. Dacă conducătorii S.U.A. și

Angliei au intr-adevăr intenții cinstite, dacă ei doresc cu adevărat pacea și dezarmarea — scrie ziarul birmanez „Peoples Daily" — atunci ei trebuie ca laolaltă cu ceilalți șefi de guverne să ia loc la masa conferinței celor 18 și să adopte propunerile primului ministru sovietic Hrușciov.Apreciind că propunerea lui N. S. Hrușciov este îndreptată spre soluționarea cit mai grabnică a problemei dezarmării, ziarele grecești subliniază că Uniunea Sovietică se pronunță pentru o poziție realistă in problemele dezarmării, ceea ce este spre binele întregii omeniri.în ciuda refuzului S.U.A., popoarele lumii cer cu tot mai multă ho- tărîre ca tratativele de dezarmare să înceapă Ia nivel înalt, acest lucru constituind o garanție în plus a înlăturării pericolului unui nou război.
Poporul bulgar a votat 

pentru pace și socialismDuminică 25 februarie, poporul bulgar a luat parte la alegerile de deputați în Adunarea populară și sfaturile populare, precum și la alegerile de judecători și asesori populari.In alegerile care au avut Ioc alaltăieri în R. P. Bulgaria, poporul și-a dat votul candidaților Frontului Patriei, avînd convingerea nestrămutată în victoria cauzei păcii și socialismului. Oamenii muncii din orașele și satele R. P Bulgaria s-au prezentat în fața urnelor cu un bogat bilanț al realizărilor obținute sub conducerea Partidului Comunist Bulgar în opera de construire a socialismului.

însuflețirea cu care poporul muncitor bulgar a participat la alegerile din 25 februarie demonstrează unitatea sa în jurul partidului și guvernului, hotărîrea de a merge mereu înainte pe drumul luminat de învățătura marxist-leninistă. „Votul meu, ca și al fiecărui om al muncii bulgar, este dat pentru continua înflorire a patriei socialiste, pentru viitorul fericit al copiilor, pentru pace și socialism" — a spus muncitorul Duben Arsenov, și ca el milioanele de participant! la alegerile ce au avut loc la 25 februarie în R. P. Bulgaria.
Țăranii italieni continuă lupta 

pentru reforma agrară

încheierea lucrărilor 
Conferinței pe țară a Uniunii 
de Cultură Fizică și Sport

Noi raioane
(Urmare din pag. 1)

Mizil -
regiunea PloieștiȘi în raionul Mizil, regiunea Ploiești, s-a încheiat colectivizarea agriculturii. Din cele 57 de gospodării agricole colective fac parte acum 38.322 familii cu 83.357 ha teren. Organizațiile de partid din acest raion au desfășurat o largă muncă de popularizare a succeselor obținute de către gospodăriile colective puternic dezvoltate din raion și regiune.Țăranii muncitori întovărășiți au făcut numeroase vizite la gospodării colective fruntașe ca cele din Baba Ana, Amaru, Săhăteni sau Vadul Săpat. Ei au aflat că gospodăriile colective din raion au dobîndit anul trecut o producție mai mare cu 508 kg grîu și cu aproape 900 kg porumb Ia ha, fată de întovărășirile agricole. Colectiviștii au creiat puternice ferme de animale. Aproape 20 de gospodării colective din raion sint azi milionare. Valoarea zi- lei-muncă în gospodăriile colective din raionul Mizil a fost în 1961, în medie de 32 de lei. Numai intr-un singur an, peste 300 de colectiviști și-au construit case noi, iar aproape 10.000 și-au cumpărat televizoare, aparate de radio, mașini de spălat rufe etc.în prezent în noile gospodării colective se definitivează planurile de producție, se fac pregătiri intense în vederea executării muncilor de primăvară, în bune condițiuni.Colectiviștii din raionul Mizil au adresat o chemare către toti întovărășit» și țăranii cu gospodărie individuală din regiune, îndemnîndu-î să pășească pe calea gospodăriei colective.
Șomcuta Mare — 

regiunea MaramureșUrmînd cu încredere îndemnul partidului și avînd în față exemplele grăitoare ale gospodăriilor colective puternic dezvoltate, țăranii din raionul Șomcuta-Mare, regiunea Maramureș, au pășit cu toții pe calea agriculturii socialiste. Din marea familie a colectiviștilor fac parte acum 14.473 de familii unite în 57 gospodării colective, cuprinzînd 99,2 la sută din suprafața colectiviza- bilă.Muncind uniți în gospodăriile colective, cu sprijinul mecanizatorilor de la S.M.T.-uri, colectiviștii au obținut în fiecare an producții bogate Ia hectar. Țăranii întovărășiți din satele raionului au văzut în cadrul vizitelor făcute la gospodării colective mai vechi ca cei din Ardusat, Mireșul Mare, Bucium și alte comune că anul trecut acestea au obținut cu 700—800 kg grîu și cu aproape 1.000 kg porumb la ha mai mult decît ei. Gospodăriile colective din comune ca cele de mai sus au creiat ferme mari de animale, au dezvoltat legumicultura, au realizat mari venituri bănești.în anul ce a trecut, valoarea zilei- muncă în gospodăriile colective din raion a fost de peste 30 de lei. Numai în 1961, peste 500 de țărani colectiviști din raion și-au construit case noi.în adunările generale ce au avut loc cu ocazia inaugurării gospodăriilor colective și pentru aprobarea planurilor de producție, colectiviștii

cu agriculturaau luat o serie de măsuri menite să contribuie la creșterea producției de cereale, la dezvoltarea creșterii animalelor, a pomiculturii și altor ramuri de producție.
Salonta — 

regiunea CrișanaZilele trecute, in raionul Salonta. regiunea Crișana s-a terminat colectivizarea agriculturii. în prezent, cele 51 de gospodării colective din raion cuprind 22.950 de familii cu 67.539 ha teren reprezentind 99,8 la sută din suprafața agricolă colecti- vizabilă.în scopul atragerii țăranilor întovărășiți pe calea gospodăriei colective, organizațiile de partid au desfășurat o intensă muncă de popularizare a succeselor obținute de către gospodăriile colective din raion și din regiune. întovărășiții au făcut numeroase vizite la numeroase gospodării colective ca cele din Mădăras, Batăr, Salonta și altele care în ultimii ani au obținut rezultate pilduitoare. Pentru convingerea țăranilor muncitori au fost fo-

colectivizatătosite diferite forme ale muncii politice ca de pildă seri de calcul, seri de întrebări și răspunsuri, programe ale brigăzilor artistice de agitație.Din vizitele făcute și eu prilejul serilor de calcul sau de la panouri, întovărășii» au aflat că anul trecut producția medie la hectar a gospodăriilor' fkcliie a fast eu 595 kg gri» și 987 kg porumb mai mare ca a întovărășirilor agricole. Gospodăriile colective au dezvoltat și creșterea animalelor și cultura legumelor. An de an a crescut valoarea zilei-muncă. îndeosebi a sporit retribuția in bani, astfel că 9 gospodării colective din raion au repartizat anul trecut in afară de produse. intre 10-15 le: in numerar Ia zi- muncă.încheierea colectivizării in raionul Salonta deschide mari perspective pentru sporirea producției agricole și ridicarea nivelului de trai material și cultural al țărănimii.De curînd. a fost organizată o consfătuire raională a colectiviștilor in care s-a analizat pe larg problemele organizării muncii in gospodăriile colective.

Săpt amina trecută, în zilele de 
joi și vineri, au avut loc în diferite 
regiuni ale Italiei demonstrații de 
masă ale țăranilor și muncitorilor 
agricoli, pentru reforma agrară și li
chidarea sistemului feudal al dijmei. 
La Matera 10.000 de țărani și munci
tori au manifestat pe străzile orașu
lui în sprijinul revendicărilor lor. 
De asemenea, la Reggio-Emilia, ță
ranii și muncitorii agricoli din co
munele și satele învecinate au cerut 
noului guvern italian să le satisfacă 
cererile; Ia Roma, la marea adunare 
a țăranilor dijmași din provinciile 
Lazio și Campania, aceștia au cerut 
ca pământurile moșierești să fie îm
părțite celor care le muncesc.

Trebuie arătat că, potrivit ultimu
lui recensămînt agricol, cele 1.680 
mari proprietăți funciare — fiecare 
dintre ele avînd peste 1D00 hectare 
— însumează o suprafață egală cu 
aceea a 3 milioane de mia gospodă
rii țărănești. Trecutele guverne ita

liene, ca și cel format de curînd, au 
sprijinit și sprijină pe moșieri și 
chiaburi. După cum au arătat eveni
mentele din vara anului 1961 — ca și demonstrațiile de masă de acum 
— satele italiene se ridică la luptă 
pentru îmbunătățirea situației lor, 
cerînd schimbarea din temelii. a po
liticii economice din Italia. Oamenii 
muncii de la sate cer ca întreg pă- 
mîntul să fie dat țăranilor. Ei luptă 
pentru lichidarea completă la sate a 
dominației moșierilor, monopoliștilor, 
negustorilor speculanți și chiaburilor.

După uriașa demonstrație ce a 
avut loc la Roma în vara anului tre
cut, la care au participat peste 
20.000 de oameni ai muncii de la sa
te, in prezent, Ia demonstrațiile de 
masă din diferite regiuni ale Italiei, 
țăranii și dijmașii cer noului guvern 
să le satisfacă doleanțele ,3 os mo
șierii !“, .J’ămîntul să fie al celor 
ce-1 muncesc!“ spun cu hotărire oa
menii muncii din satele Italiei.

între 23-25 februarie a.c., în Capitală, în sala Ateneului R. P. Romine, s-au desfășurat lucrările Conferinței pe țară a Uniunii de Cultură Fizică și Sport. La lucrări au participat delegați aleși în conferințele regionale U.C.F.S., sportivi fruntași și alți invitați.La deschiderea Conferinței au asistat tovarășii Emil Bodnăraș, membru al Biroului Politic al C.C. al P.M.R., vicepreședinte al Consiliului de Miniștri, Nicolae Ceaușescu, membru al Biroului Politic și secretar al C.C. al P.M.R., membri ai C.C. al P.M.R., miniștri, conducători ai unor instituții centrale și organizații obștești.Primit cu puternice aplauze a luat cuvîntul tovarășul Nicolae Ceaușescu, care a prezentat Conferinței salutul Comitetului Central al Partidului Muncitoresc Romîn, Consiliului de Stat și Consiliului de Miniștri al R. P. Romine.
★Duminică s-au încheiat lucrările Conferinței pe țară a Uniunii de Cultură Fizică și Sport.în cursul dimineții delegații au aprobat Statutul U.C.F.S.S-a trecut apoi la alegerea organelor de conducere ale U.C.F.S. Prin vot secret, delegații au ales Consiliul general al U.C.F.S., format din 101 membri și 20 de supleanți, Comisia centrală de revizie formată din 13 membri. Au fost alese de asemenea birourile federațiilor sportive.Delegații au adoptat apoi hotărîrea conferinței.în prima sa ședință plenară, Consiliul general a ales comitetul executiv și biroul Consiliului general.Din comitetul executiv fac parte tovarășii: Ardeleanu Aurel, Balaș Ion, Boriga Dumitru, Capră Petre, Cîrțînă Constantin, Costea Mircea, Duma Aurel, Fota Bitoleanu, Fold- vâri Tiberiu, Ghibu Emil, Lăptoiu Avram, Login Maria, Mureșan Alexandru, Olteanu Miron, Siclovan Ion, Tulpan Ion, Voichiță Victor.Din biroul Consiliului general fac parte tovarășii: Aurel Duma, președintele Consiliului general U.C.F.S., Balaș Ion, Ghibu Emil, Lăptoiu A- vram, Olteanu Miron, Voichiță Victor, vicepreședinți ai Consiliului general U.C.F.S., Șiclovan Ion, Fota Bitoleanu, Costea Mircea, membri.

Comisia centrală de revizie a ale» ca președinte pe tov. Coloman Ma- ioreanu.într-o atmosferă de puternic entuziasm, delegații au adoptat o scrisoare a Conferinței U.C.F.S. către Comitetul Central al Partidului Muncitoresc Romîn, Consiliul de Stat și Consiliul de Miniștri al R. P. Romine.Delegații și invitații au ovaționat îndelung pentru Partidul Muncitoresc Romîn și Comitetul său Central îi>. frunte cu tovarășul Gheorgheț Gheorghiu-Dej, pentru scumpa noas-^ tră patrie, Republica Populară Romi’ nă, pentru pace și prietenie între popoare.Cuvîntul de închidere a fost rostit de tov. Aurel Duma.în încheiere, participant» la conferință au intonat Internaționala.
★Seara, în sala de marmură a Casei Scînteli a avut loc o masă tovărășească cu prilejul închiderii lucrărilor primei conferințe pe țară a U.C.F.S.
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GOSPODARII COLECTIVE, ÎNTOVĂRĂȘIRI 
Șl PRODUCĂTORI INDIVIDUALI!

în întreaga țară se desfășoară acțiunea 
de contractare a linei din producția anului 1962.

Contractând lina de pe oile ce le dețineți, obțineți 
venituri importante pentru gospodăria Dvs.

NOUTĂȚI ȘTIINȚIFICE

Cultivarea fructelor și legumelor 
cu proprietăți terapeutice

Spre producții din
(Urmare din pag. 1)plet acoperit cu boabe ceea ce a demonstrat influența pozitivă a polenizării suplimentare.Recoltatul l-am făcut în perioada 25 septembrie — 15 octombrie rea- lizînd o producție medie de 5.044 kg porumb boabe la ha de pe întreaga suprafață cultivată.Unele brigăzi și echipe care au respectat cu mai multă strictețe indicațiile agrotehnice, au obținut producții și mai mari. Astfel, brigada a Il-a condusă de comunistul Manea Bercaru a realizat de pe întreaga suprafață repartizată brigăzii de 152 ha, producția medie de 5.978 kg porumb boabe la ha. Echipa a iV-a din această brigadă a obținut de pe suprafața de 40 de ha o producție de 6.018 kg porumb boabe la ha.Aceasta este experiența cîștigată de membrii gospodăriei noastre în cultura porumbului, experiență pe care am avut fericitul prilej s-o pot împărtăși și altor gospodării la Consfătuirea pe țară a țăranilor colectiviști unde am participat. La Consfătuire am putut să învăț la rîndu-mi multe lucruri folositoare pe care le-am adus la cunoștința colectiviștilor de îndată ce m-am întors acasă.Mi-am putut da seama că fără a- plicarea unei agrotehnici riguroase nu se poate ajunge la recolte bogate. In această privință trebuie arătat că pentru a obține în anul aces-

ce în ce mai marita o producție cit mai mare de porumb noi am luat, incepînd din vara trecută, unele măsuri. Astfel am repartizat culturii porumbului cele mai fertile terenuri, după plante bune premergătoare (cereale păioase), după recoltarea cărora am făcut arătura adîncă de vară la 33—35 cm. cu plugurile echipate cu scormonitori. Arătura a fost lucrată cu discul pînă în toamnă. Pe suprafața de 100 ha au fost încorporate, o dată cu arătura de bază, cite 30 tone de gunoi la ha. De asemenea, s-au a- plicat și îngrășăminte chimice (su- perfosfat) cîte 200 kg la ha înainte de lucrarea terenului cu discul. întreaga suprafață a fost repartizată pe brigăzi și pe echipe. Intrucît în iarna aceasta zăpada a fost spulberată, noi am luat măsuri pentru transportarea zăpezii pe cîmp în scopul asigurării unei cantități cît mai mari de apă în soL In primăvară și apoi în tot timpul perioadei de vegetație — pe baza prețioaselor recomandări ale Consfătuirii pe țară a țăranilor colectiviști — vom căuta să aplicăm în mod diferențiat și celelalte măsuri agrotehnice pentru a obține, așa cum ne-am angajat 5.500 kg porumb la ha de pe întreaga suprafață de 800 ha.NICOLAE MUNTEANU inginerla gospodăria agricolă colectivă „Drum Nou", comuna Plopu, raionul Făurei, regiunea Galați

Știința și practica 
medicală au stabilit 
de mult că prepara
tele medicale pe 
bază pur chimică au 
adeseori un efect mai 
slab- și dăunează 
chiar sănătății. Ace
leași substanțe, a- 
tunci cint sint legate 
organic de alte sub
stanțe in fructe, sint 
mult mai eficiente.

Pe această bază. L. O. Tokar, candidat 
in științe biologice la 
catedra de botanică a 
Academiei de Științe 
Agricole din R. S. S. 
Ucraineană, a încer
cat să cultive plante 
cu anumite proprie
tăți terapeutice de
terminate de conți
nutul lor în diferite 
elemente chimice.

Astfel, el a culti
vat salată, varză și 
spanac pe soluri tra
tate din belșug cu 
clorură de sodiu. Pe 
un asemenea sol le
gumele acumulează 
mari cantități de iod. 
In același fel s-a ob
ținut morcov, bogat 
în potasiu, folosit cu 
succes în cazurile de 
anemie.

INCHEIHI ASIGURAM FACULTATIVE

GOSPODARII AGRICOLE DE STATI 
GOSPODARII AGRICOLE COLECTIVE!

Folosind timpul prielnicîn această perioadă membrii gospodăriei colective ,,23 August" din comuna Foeni, raionul Timișoara, îndrumați în permanență de organizația de partid acordă atenție pregătirilor pentru muncile agricole de primăvară.Printre măsurile luate în acest scop de cele 2 brigăzi complexe conduse de comuniștii Nestorov Dana și Lupu Moise se numără și acțiunea de fertilizare a solului. Profitînd de

timpul bun de lucru, colectiviștii au intensificat transportul gunoiului de grajd pe cîmp. Pînă de curînd au fost transportate pe teren peste 90 de vagoane de gunoi de grajd. în această muncă s-au evidențiat colectiviștii Voivodicean Pavel, Morar Petru, Madarati Ștefan, Balașa Constantin, Bot Iani, Chiriei Boga și alții. IONEL BOGDAN corespondent

Aprovizionați-vă fără repartiție, plata 
ment, cu următoarele produse:

— Cheag lichid;

prin vira-

— Unsoare galbenă de căruță tip Teleajen ;

— Soricid, produs foarte eficace pentru distrugerea 
șoarecilor și șobolanilor, de la Cooperativa de Invalizi 
„CHIMICA'* — București, Calea Șerban Vodă nr. 
22-24, telefon : 14.91.29.

Contractați cu încredere cantități cit mai tnarl 
de lină cu organele D.C.A. și delegații D.C.A.

Creșterea viermilor de mătase este o înde- j 
letnicire plăcută care asigură crescătorilor £ 
venituri importante. ț

Unitățile D.C.A. și delegații săi 
contractează creșterea viermilor 
de mătase cu:
G.A.C., întovărășiri agricole, 
școli și crescători individuali.

CRESCĂTORI I
Contractați din timp cantitatea 
de semințe de viermi de mătase 
pe care doriți să o creșteți.

< _______ ___________________________________________:...MINISTERUL AGRICULTURII >
INSTITUTUL DE CERCETĂRI AGRICOLE 
CENTRUL DE PREPARAI E BIDLhGlCE 

BUCUREȘTI - BÂNEASA — RAIONUL IV. STALIN 
Șos. N. Bălcescu 8 — Tel. 17-58-’O 

produce preparate biologice:
pentru sectorul agricol în vederea sporirii recoltelor 
la hectar, pentru însilozări și miceliu peniru cultura 

ciupercilor comestibile

Pentru a vă asigura cu necesarul de pr< narate 
biologice, comandați din timp produsele respective.

«AGRICULTURA NOUA" organ al Ministerului Agriculturii și al Comitetului Central al Unianij Sindicatelor din Întreprinderile și instituțiile agricole. Apare bisăptămînaL Redacția și Administrația i Piața Scînteii nr. 1 București. Telefon: 17.60.10 Tiparul Combinatul Poligrafic Casa Scînteii


